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deča luč za vse neutemeljene podražitve 
ke skupščine in njiho-

: svete čakajo odgovor-
v vsesplošnih prizade-

da tudi zaradi zadnjih 
Štev. prehrambenih pred-

: bi bil resneje ogrožen 
standard delavskih 

Občinske skupščine sa-
odločajo odroma lah-

ko vplivajo le na cene komunal-
nih uslug in storitev, 

Predsednika Izvršnega sveta 
Skupščine občine Velenje, dipl. 
inž. Franja Kljuna, smo zaprosi-
li za izjavo o stališčih izvršnega 
sveta v zvezi s cenami uslug in 
izdelkov. 
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PREVERJEN BO VSAK 
PREDLOG ZA ZVIŠANJE 

CEN 
„Izvršni svet Skupščine občine 

Velenje je na eni zadnjih sej razprav-
ljal o stališčih oziroma o politiki na 
področju cen uslug in izdelkov, o 
katerih odloča Skupščina občine 
Velenje. Dogovoijeno je bilo, da bo-
mo vsak predlog za zvišanje cen in 
storitev, ki ga bodo predložile orga-
nizacije združenega dela posebnega 
družbenega pomena, kot Komunal-
no obrtni center Velenje, Topolovov 
Velenje in Kleparstvo - vodovod 
Šoštanj, predložili v podrobno stro-
kovno ekonomsko oceno, da bi ugo-
tovili upravičenost spremembe cen. 

Izvršni svet računa, da naraščajo 
v času inflacije in splošnega zviše-
vanja cen stroški poslovanja tudi or-
ganizacij združenega dela splošnega 
družbenega pomena. Vendar pa je 
treba ob tem upoštevati, da morajo 
tudi te organizacije združenega dela, 
podobno kot vse temeljne organiza-
cije združenega dela in organizacije 
združenega dela v gospodarstvu, še 
posebej pa tudi na področju nego-
spodarskih dejavnosti, poiskati neiz-
koriščene notranje rezerve se pravi, 
da torej zvišanje cen ni edini oziro-
ma izključni način za zagotovitev 
boljših rezultatov gospodarjenja. 

NA VSEH PODROČJIH SO 
POTREBNA PRIZADEVANJA 
ZA ZVIŠANJE DRUŽBENE 
PRODUKTIVNOSTI DELA 

Zavedati se je namreč treba, da se 
moramo prav na vseh področjih na-

šega dela in življenja zavzeti še pose-
bej za nadaljnje zvišanje produktiv-
nosti dela, predvsem pa za zvišanje 
splošne družbene produktivnosti, ta-
ko v gospodarstvu' kot negospodar-
stvu. To produktivnost pa lahko po-
višujemo s posodabljanjem proiz-
vodnje in dela, s še bolj podrobno 
opredeljenostjo nalog na posamez-
nih delovnih mestih in z večjo odgo-
vornostjo delavcev na vseh delovnih 
mestih, z modernizacijo proizvod-
nje, pa s sodobnejšim poslovanjem, 
tako v gospodarstvu kot še posebej 
tudi v negospodarstvu. 

DOLGOROČNEJŠE NAČRTO-
VANJE TUDI V ORGANIZA-
CIJAH ZDRUŽENEGA DELA 
POSEBNEGA DRUŽBENEGA 

POMENA 

Produktivnost dela in poslovanja 
organizacij združenega dela poseb-
nega družbenega pomena pa mora-
mo zviševati tudi s strokovnim in 
ekonomskim načrtovanjem za daljše 
razdobje. Jasno je, da je treba že 
zdaj vedeti, kakšne komunalne 
objekte in- naprave moramo graditi, 
da ne bodo potrebne rekonstrukcije 
že čez leto ali dve. Sicer pa je treba 
v programih za modernizacijo in raz-
širjenje zmogljivosti vodovoda, 
kanalizacije, toplovoda, distribucije 
električne energije, telefonskega 
omrežja itd. zajeti vselej celotno 
območje občinske skupnosti, naj-
manj v idejnem načrtovanju. Tako 
bo dana možnost občanom v krajev-
nih skupnostih in delavcem v temelj-
nih organizacijah združenega dela, 

da te idejne zasnove, če bo potreb-
no, dopolnijo in se potem, ob upo-
števanju razpoložljivih sredstev 
odločajo o uresničevanju posamez-
nih nalog. Tako bodo lahko sklepali 
o izdelavi načrtov, začetku del in 
načinu financiranja. 

POTREBNA JE SAMOUPRAV-
NA INTERESNA SKUPNOST 
ZA KOMUNALNO DEJAV-

NOST 

Da bi lahko naloge, ki so v tej 
zvezi pred celotno občinsko skup-
nostjo, čimprej uveljavili, je treba 
nemudoma pristopiti k oblikovanju 
samoupravne interesne skupnosti za 
komunalno dejavnost ter s sodelova-
njem delegatov - predstavnikov po-
rabnikov in ponudnikov uslug spre-
jeli samoupravne odločitve. Izvršilni 
organi pa bodo, na osnovi odločitev, 
skrbeli za uresničevanje sprejetih 
odločitev skupščine samoupravne 
interesne skupnosti v združenih spe-
cializiranih temeljnih organizacijah 
združenega dela, ki jih bo treba obli-
kovati. 

VEDETI JE TREBA, KAKŠNA 
BO USLUGA 

Takšna stališča vsebuje so zapisa-
na že v programu dela Izvršnega sve-
ta Skupščine občine Velenje, te-
meljijo pa na. izhodiščih iz srednje-
ročnega programa razvoja občine 

Velenj do leta 1980. Sicer pa je tre-
ba zagotoviti tudi, da bo občan v 
krajevni skupnosti oziroma delavec 
v temeljni organizaciji združenega 
dela vselej vedel, kakšna bo posa-
mezna usluga, ki jo bo plačal Se 
pravi, da bo morala tudi samouprav-
na interesna skupnost za komunalno 
dejavnost predložiti izvršnemu sve-
tu, ta pa Skupščini občine Velenje, 
program dela. 

ZA KAR NAJBOLJ DOSLED-
NO UVELJAVLJANJE SAMO-
UPRAVNIH PRAVIC IN 

DOLŽNOSTI 

Ob tem velja poudariti še, da bo 
treba v delu vseh samoupravnih inte-
resnih skupnosti v občini Velenje 
čimprej uveljaviti prakso, da bodo 
samoupravni organi teh samouprav-
nih interesnih skupnosti oblikovali 
in sprejemali delovne programe in 
usmeritve, za uresničevanje sprejetih 
nalog in sklepov pa bodo morale 
skrbeti skupne strokovne službe, ki 
jih bodo ustanovile samoupravne in-
teresne skupnosti na,osnovi poseb-
nega samoupravnega sporazuma. Sa-
moupravne interesne skupnosti bo-
do lahko ob uveljavitvi takšne samo-
upravne prakse kar najbolj dosledno 
uveljavljale prav vse samoupravne 
pravice in dolžnosti, znane pa bodo 
tudi naloge strokovnih služb pri uve-
ljavljanju sprejetih samoupravnih 
odločitev samoupravnih interesnih 
skupnost i" 

K o m e n t a r l e d n a 

Zadnje podražitve osnovnih živil so naletele na številne komentarje 
v domačem tisku. Še več pa je bilo tistih „pouličnih" komentarjev, 
ki so na eni strani posledica nerazumevanja svetovnega in jugoslovan-
skega gospodarskega trenutka, na drugi strani pa sestavni del misli, ki 
nasprotuje socialističnemu samoupravljanju - torej tudi interesom 
delavstva. 

Zato ni prav nikogar, ki le malo bolj pozorno spremlja jugoslovan-
ski sedanjik, presenetila izjava predsednika Zveznega izvršnega sveta 
Djemala Bijediča, ko je dejal, da se zadnji čas pojavlja celo v nekate-
rih listih praksa napadov zoper prizadevanja ZIS, da bi v sodelovanju 
z vsemi zainteresiranimi dejavniki republik in pokrajin uskladili 
posamezne razvojne programe panog in regij. 

m<a V E L E B L A G O V N I C A 

V E L E N J E 

Prve udarniške sobote v Zibiki se je udeležilo blizu dvesto prostovoljcev iz Velenja. 

DVESTO VELENJČANOV KOPALO T E M E L J E 

uh udarništva zavel vZibiki 
Prebivalci male kozjanske vasi Zibika so -bili v soboto, 3. avgusta spet 
sli. Za t renutek so pozabili na gorje, ki jim ga je prizadejal potres 
julija letos ter z veliko hvaležnostjo sprejeli okrog dvesto delavcev 
eljnih organizacij združenega dela, predstavnikov skupščine, dtjiž-
političnih organizacij, dijakov, študentov, upokojencev in drugih 
ovoljcev velenjske občine, ki so tega dne začeli uresničevati svojo 

:o obl jubo kraju: kopati temelje za novo šolo solidarnosti ali kot je 
dani predsednik izvršnega sveta skupščine občine Velenje Franjo 
n: „Prišli snno, da začnemo graditi novo našo in vašo šolo v 
" i " S t rn jeno kolono skoraj tridesetih osebnih avtomobilov in 

avtobusov, ki so bili opremljeni z različnimi transparenti, so 
ibivalci Zibike,, še zlasti šolarji, ki jim je potres popolnoma uničil 

nadvse prisirčno sprejeli. Nad cesto so izobesili napis Dobrodošli 
jčani, v imenu vseh pa je izrekla dobrodošlico velenjskim prosto-

fjcem učenka osmega razreda Mara Planinšek. „Zelo smo počaščeni, 
vas lahko pozdravimo v naši revni in razdejani vasi Srečni smo, ker 

jesreči r e sn ično nismo ostali sami. Ganjeni ob v xši nesebični dobroti 
imaj upamo werjeti, da boste danes začeli graditi novo šolo. Zibiški 
irji se sprašujemo, s čim smo si to zaslužili in kako se bomo 

dolžilL Obljubljjamo, da se bomo pridno učili!" 
Podobne besedle veselja in hvaležnosti sta izrekla predstavnikom Ve-
ga Jia novinarsski konferenci, ki je bila ob tej priložnosti kar pod 

kozolcem, tudi predsednik občine Šmarje pri Jelšah Jožko Lojen in 
predsednik krajevne konference socialistične zveze ter ravnatelj sedaj 
uničene podružnične šole Tonček Gaberšek. 

„V Zibiki' in okoliških krajih smo še vedno vznemirjeni zaradi 
strahu, ki ga je povzročil potres. Iskreno se vam zahvaljujemo v imenu 
vseh občanov, saj sprva sploh nismo mogli verjeti, d a n a m boste 
resnično zgradili novo šolo. Zdaj, ko ste tu med nami, vidimo, da je 
resnično živo geslo-človek človeku!" 

Ob tem je predsednik velenjske občine Nestl Žgank poudaril, da je 
dolžnost vseh razvitih krajev v Sloveniji, da prispevajo svoj delež 
območju, ki je veliko dalo med NOB, v resnici pa doslej ni dobilo 
toliko kot si zasluži. Prav zato je hvale vredna tudi pobuda izvršilnega 
odbora velenjske podružnice Ljubljanske banke, ki je pozval vse slo-
venske banke naj skupaj ,na kozjanskem zgradijo eno osemletko. Pred-
sednik izvršnega sveta Skupščine občine Velenje Franjo Kljun pa je 
pristavil, da če bi vsa močnejša industrijska podjetja v republiki zgradi-
la na Kozjanskem po eno hišo, potem bi imelo 400 družin - tolikim je 
namreč potres popolnoma uničil domove - še to zimo varno streho 
nad glavo. 

Nova štirirazredna šola v Zibiki, ki bo poleg vseh potrebnih namen-
skih prostorov, predvidoma dobila tudi prizidek za telovadnico bo 
zgrajena do dneva republike, morda pa celo še pfej. 

Pri tem so posebej glasni oni, ki izkoriščajo nekatere 
jugoslovanske gospodarske slabosti, zato, da bi priklicali 
nazaj čas administrativnega poseganja države v gospodarsko 
rast države. 

Pri tem ni potrebno posebej omenjati, da takšno klicanje k državni 
regulativi ne vodi nikamor, kajti kolikor manj bo administrativnih 
ukrepov katerekoli družbenopolitične skupnosti, toliko več bo samo-
upravnega dogovarjanja. Slednje pa je bistveno in hkrati porok, da 

j bomo uresničili načela ncwe ustave, ki temeljijo na samoupravnih 
pravicah in dolžnostih - ne pa na državni prisili 

Zato je toliko bolj razumljiva misel predsednika jugoslovanske 
vlade, kp pravi, da vnašajo najrazličnejši pritiski živčnost v tako resno 

| delo kot je usklajevanje proizvodnih odnosov z našo novo ustavo. 
Živčnost pa pomeni začasne rešitve - ali celo napačne - zlasti, ker 

; vemo, da to ni samo pristojnost ZIS, marveč skupna naloga številnih 
i dejavnikov. 

Ce smo za obdobje zadnjih nekaj let govorili, da je bilo 
zanj značilno prizadevanje vseh delovnih ljudi in občanov 
pod vodstvom Zveze komunistov za ureditev domačih 
družbenopolitičnih razmer, potem lahko sedaj ugotovimo, 
da je nastopil čas, ko bo potrebno številne sklepe kongresnih 
dokumentov Zveze komunistov uresničiti. Kakor tudi načela 

i nove ustave. 
Zato pa potrebujemo delovno, konstruktivno ozračje, ki bo 

pripomoglo k temu, da bomo kar najbolj dosledno uresničili dogo-
v o r n e naloge. In kolikor so že podražitve nepopularne - posebej 
kadar gre za osnovna živila - ne smemo nikoli pozabiti, da imajo svoj 
objektiven vzrok, ki ga je potrebno razumeti Sicer pa pravijo: nobe-
na juha se ne poje tako vroča, kot se skuha, ali še drugače: tisti, ki 
prerokujejo jugoslovanskemu gospodarstvu, da se ne bo nikoli iz-
kopalo iz svojih zagat, dokazuje, da prav nič ne razume samoupravne-
ga sedanjika, hkrati pa zavestno zamolči dejstva o neslutenih uspehih 
jugoslovanskih delovnih l judi 

Nek državnik je dejal, da potrebuje za domovino samo par dni 
miru in okrepil jo bo tako močno, da bo potolkel sovraga. Pri nas bi 
rekli: dosti lažje bi nam šlo, če ni bi hodili med nami številni in 
„vplivni preroki", ki si želijo vse kaj drugega, kot pa dominanten 
položaj delovnega človeka v družbi 
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VELIKA ZLATA ARENA PODELJENA FILMU „UŽIČKA RE-
PUBLIKA" - Končal se je 21. festival jugoslovanskega igranega filma 
v Puli. Žirija je podelila veliko zlato areno filmu „Užička republika" 
režiserja Žike Mitroviča, veliko srebrno areno je dobil film „Derviš in 
smrt", a veliko bronasto areno film „Crveni udar". Zlate arene so šč 
dobili: Zdravko Velimirovič za režijo filma „Derviš i smrt", igralka 
Majda Grbac za vlogo v filmu „Let mrtve ptice", Igralec Dragomir 
Bojanič-Gidra za vlogo v filmu „Svadba" in drugi. Na sliki: Scena za 
snemanje filma „Užička republika", zmagovalca letošnjega festivala 
jugoslovanskega igranega filma 

ČUDO NARAVE - Na vseh koncih sveta lahko srečamo zanimive 
igre narave, za katere bi težko rekli, da so nastale slučajno in niso 
delo človeške roke. Stena, ki so je pred kratkim odkrili sovjetski 
planinci v bližini Pavlodara, je ena od uspelih kiparskih del matere 
narave. Stena „Starec" spominja na nekega brezzobega starca. 
Vendar njene velikanske mere opominjajo, da to ni delo kiparja. Na 
sliki: Na kaj vas spominja ta stena? 
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CAS LUBENIC - V vročih avgustovskih dneh so lubenice prava 
poslastica. Vendar pa so v zadnjem času postale zelo drage. Kljub 
temu turisti vzdolž naše obale radi kupujejo to sadje. Na sliki: Mladi 
prodajalec lubenic na trgu je na svojem tovoru zaspal. Zavarovati ga 
mora pred tistimi, ki bi se radi posladkali, ne da bi plačali. 

ZADNjE DNI PO S V E T U . , . 

• ITALIJA 
PROTESTIRA 

Italija je znova doživela 
enega tistih hudih fašističnih 
napadov, zaradi katerih je 
postalo zadnja leta življenje 
v tej deželi negotovo in pol-
no strahu: na brzovlaku, ki 
je vozil na progi med Firen-
cami in Bologno, je v predo-
ru Apenino eksplodiral pe-
klenski stroj, zaradi česar je 
izgubilo življenje 12 ljudi, 
48 pa jih je bilo ranjenih. 

Bombo so podtaknili faši-
sti in to dan kasneje v ano-
nimnem sporočilu tudi od-
krito priznali. S tem je bilo 
dokončno potrjeno, daje se-
rija bombnih napadov, zara-
di katerih je v zadnjih šestih 
letih izgubilo življenje 69, 
ranjenih pa je bilo 430 ljudi, 
delo fašistične podtalne or-
ganizacije, ki ima zelo jasen 
cilj. 

Ta cilj je: strmoglavljenje 
sedanjega demokratičnega 
režima v Italiji in uvedba fa-
šistične diktature. Tega cilja 
fašisti ne bi mogli jasneje 
označiti kot so ga v pismu, 
ki so ga poslali javnosti. V 
njem je bilo namreč rečeno: 
„Fašistična Italija in naci-
stična Nemčija nista umrli 
leta 1945! Bojujemo se za 
to, da bi fašistična Italija zo-
pet oživela!" 

Svet, italijanska javnost 
pa še posebej, se seveda spra-
šuje, kako je mogoče, da 
varnostne sile in policija v 
deželi nikakor ne morejo 
preprečiti tega, kar se doga-
ja: divjanja podtalnega faši-
stičnega terorja. 

In vendar je razlaga raz-
meroma jasna in preprosta. 
Vzroki navidezne nemoči 
(ali nesposobnosti) italijan-
skih "Varnostnih sil so globlji. 
V vrstah italijanskih varno-
stnih sil (še posebej pa proti-
obveščevalne službe), v par-
lamentu, sodstvu in drugod 
je namreč polno ljudi, ki 
bolj ali manj odkrito podpi-
rajo fašiste, ki delujejo že le-
ta in leta kot njihovi dobri 
zaščitniki. 

Samo primer: v italijan-
skem parlamentu sedi osem-
deset fašističnih poslancev 
in njihov vodja (znani 
Giorgio Almirante, ki je 
pred meseci na javnenrzbo-
rovanju vsul plaz psovk tudi 
na našo manjšino v Italiji) 
ima odprta vrata v najvišje in 
najbolj vplivne italijanske 
kroge. 

Torej ne predstavlja nedo-
takljivost fašistov zares ni-
kakršnega presenečenja. Te-
ga se vse bolj zavedajo tudi v 
Italiji sami, kjer pa demokra-
tične sile doslej niso znale 
zbrati potrebne odločnosti 
in morda tudi poguma, da bi 

naposled terjale odločnejšo 
akcijo zoper fašiste, ki od-
krito segajo po oblasti. Upaj-
mo, da se bo to zgodilo . . . 
da se ne bo ponovila zgodo-
vina, da ne bo prepozno! 

• NIX0N0V0 
PRIZNANJE n 

Predsednik Združenih 
držav Amerike Richard Ni-
xon je moral naposled pri-
znati svojo krivdo in odgo-
vornost v aferi VVatergate, ki 
že dve leti razburja in pretre-
sa Ameriko. 

To je storil v svojem zad-
njem govoru na TV, pri če-
mer pa je poudaril, da je 
sicer soodgovoren za nastalo 
zmedo, nikakor pa ne v to-
likšni meri, da bi zaradi tega 
moral odstopiti ali pa biti 
odstavljen. 

Priznal je, da je ukazal 
FBI (ameriški zvezni policiji 
in CIA (osrednji obveščeval-
ni agenciji), naj vodita pre-
iskavo o aferi Watergate ta-
ko, da ne bodo prišla v jav-
nost imena nekaterih znanih 
osebnosti, njegovih sodelav-
cev. 

To se je kasneje po zaslugi 
tiska tudi zgodilo in plazu ni 
bilo več mogoče ustaviti. 
Podiral je vse obrambne črte 

Bele hiše in prišel naposli 
že do njenega praga. 

Sedaj je stanje tako, i 
bodo konec tega meseca 
predstavniškem domu zaa 
razpravljati (to je predi 
njegovega pravnega komi! 
j a) o začetku postopka i 
odstavitev (impeachmenl 
kar bodo, kot pričakuje 
opazovalci, tudi skoraj z 
nesljivo sprejeli. Za tak skli 
je namreč v predstavniške 
domu dovolj navadna vei 
na. 

• 
Nato bi moral to potni 

še senat, za kar je potrebi 
dvetretinska večina. Niliče 
sicer še ne upa sto odstoti 
zanesljivo-napovedati, če 
bo to tudi v resnici zgodi 
toda dejstvo je, da preživ 
ameriški predsednik najtei 
krizo v vsej svoji dolgi pc 
tični karieri. 

DELNI SPORAZI 
NA CIPRU u 

Medtem pa so na Cij 
dosegli sporazum o raz me 
veni črti med grškimi in t 
škimi silami in čeprav se t 
od časa do časa nadaljuje 
je to vendarle obet za b« 
dni na otoku. V Ženevi 
bodo namreč 8. avgusta 
čeli razgovori o poljtii 
usodi Cipra in ustavil 
ognja ter določitev razmej 
vene črte predstavljata i 
najnujnejši pogoj za uspel 
začetek pogajanj. 

VARČEVANJE - Zvezni 
izvršni svet je proučil sklepe 
za varčevanje z nafto in nje-
nimi derivati. Predlog teh 
ukrepov predvideva omejitev 
hitrosti motornih vozil od-
visno od vrste na 50 do 90 
km na uro, vgrajevanje po-
sebnih naprav v vozila, ki bi 
urejala razmerje goriva in 
zraka, s čimer bi dosegli pri-
hranek 10 do 12 odstotkov, 
prepoved uporabe letal na 
krajših relacijah, prepoved 
proizvodnje peči na nafto 
brez sistema dvojnega izgo-
revanja, prepoved odpiranja 
vzporednih avtobusnih prog 
in podobno. 

ZAKLAD - Skupina 
avstrijskih potapljačev se je 
potopila v zalivu pri Izoli in 
iskala še zadnje ostanke raz-
bite italijanske čezoceanske 
ladje Rex. Ladja se je poto-
pila leta 1944 pri Izoli, kjer 
so jo napadla zavezniška le-
tala. Dunajski uradnik, nav-
dušen potapljač - amaterje 
izjavil, da so se konec leta 
1970 v Avstriji in ZRN razši-
rili glasov^ da je v začetku 
leta 1944 nemški oficir skril 

v ladji več kilogramov zlata 
in drugih dragocenosti, ki jih 
je naropal v severnih italijan-
skih mestih in v Istri. 

VLAKI - Bosansko-her-
cegovske železnice bodo v 
prihodnjih sedmih letih ku-
pile približno 250 garnitur 
električnih vlakov EP-25, iz-
delanih v Sovjetski zvezi. 
Vlak EP-25 ima dva pogon-
ska motoija in dva priklop-
nika s skupno 322 sedeži. 
Zmogljivost 102 metra dol-
gega vlaka, ki dosega maksi-
malno hitrost 130 km na 
uro je 840 potnikov. 

...IN DOMOVIN 

SOLIDARNOST - V 
okviru solidarnostne akcije 
za odpravo posledic potresa 
na Kozjanskem se je na ra-
čunu solidarnostnega sklada 
do konca julija zbralo skup-
no 23.063.892 dinaijev. Iz 
podrobnega pregleda o vpla-
čilih po občinah je razvidno, 
da se nekatere gospodarsko 
zelo močne občine še niso 

odzvale pozivu za solidar-
nost. Največji skupni prispe-
vek so skladu doslej nakazali 
delavci iz jeseniške in mur-
skosoboške občine. 

BANKOVEC - Narodna 
banka Jugoslavije je uradno 
predlagala, da bi sedanjo se-
rijo našega denaija obogatili 
z bankovcem za 20 dinaijev. 
Kakšna bo nova dvajsetica še 
ni znano. Najprej mora Zve-
zna skupščina sprejeti ustre-
zen odlok, nato bi šele Naro-
dna banka odločala o videzu 
novega bankovca in njegovih 
značilnostih. 

. AVTOMOBILI - Montaž-
ni trak v novomeški tovarni 
IMV je zapustil prvi osebni 
avtomobil renault 16 TS, ki 
so ga začeli izdelovati v so-
delovanju s francosko tovar-
no. Najluksuznejši avto iz 
IMV bo stal brez osnovnih 

in posebnih davkov na p 
met 79.500 dinaijev. Voi 
se bo dobilo tudi na pos 
lo. 

POCENITEV - Dom 
proizvajalci vozil so od 
bruarja letos čakali na S| 
membo splošnega davka 
promet s potniškimi ai 
mobili. Na podlagi te 
membe, kije bila minule 
objavljena tudi v uradi 
listu, so se zdaj močno po 
nili avtomobili, kijih izdi 
jejo v naših tovarnah. 

MESO - Zvezni izvi 
svet je obravnaval infon 
jo o možnostih za doloi 
novih cen telečjega in j 
jega mesa in sicer v sklat 
pogoji na trgu. ZIS meni 
bi bilo treba zmanjšati 
za nekatere vrste kvalitel 
šega mesa, kajti tako bi 
šlo tudi do večje porabi 
domačem trgu. 
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Kako so uresničena ustavna načela 
Centralni komite Zveze komunistov Slove-

nije je na svoji 2. seji obravnaval uveljavljanje 
nove samoupravne organiziranosti temeljnih 
organizacij združenega dela na območju So-
cialistične republike Slovenije. Pri tem so ugo-
tovili, da so se v prvem obdobju uresničevanja 
novih ustavnih načel pojavile slabosti in od-
kloni. Te pomanjkljivosti je treba, kot je skle-
nil Centralni komite Zveze komunistov Slove-
nije, nemudoma odpraviti, istočasno pa je 
treba začeti z akcijo poglabljanja samouprav-
nih odnosov na vseh področjih družbenega de-
la, in sicer na osnovi izhodišč, kot so zapisana 
v novi ustavi. Najvišji organ Zveze komunistov 
v Sloveniji je naročil občinskim vodstvom 
Zveze komunistov in Zveze sindikatov, da pre-
gledajo samoupravno organiziranost ter na 
osnovi analiz sprejmejo potrebne ukrepe za 
kar najbolj dosledno uveljavitev ustavnih na-

čel. 
Komite Občinske konference Zveze komunistov 

Velenje in Predsedstvo Občinskega sindikalnega 
sveta Velenje sta na zadnji skupni seji že začela ures-
ničevati nalogo, ki jo je naložila 2. seja Centralnega 
komiteja Zveze komunistov Slovenije. Začela sta z 
akcijo za ugotovitev samoupravne organizacije v te-
meljnih organizacijah združenega dela v Šaleški doli-
n i Na seji sta organa Zveze komunistov in Zveze 
sindikatov sprejela več stališč. 

Tako je treba začeti s pripravami za izdelavo oce-
ne o poglabljanju samoupravnih odnosov v temeljnih 
organizacijah združenega dela v občini Velenje. V tej 
zvezi je treba najpozneje do 15. septembra v vseh 

' temeljnih organizacijah združenega dela izdelati pod-
robno oceno konkretnih samoupravnih razmer. Za 
izdelavo te ocene so zadolženi sekretarji organizacij 
Zveze komunistov v temeljnih organizacijah združe-
nega dela, predsedniki osnovnih organizacij sindikata 
ter vodilni in vodstveni delavci 

Komite Občinske konference Zveze komunistov 
Velenje in Predsedstvo Občinskega sindikalnega sve-
ta Velenje bosta pripravila v mcsecu avgustu seminar 

za sekretarje organizacij Zveze komunistov ter za 
predsednike osnovnih organizacij sindikata, na kate-
rem bodo spregovorili o uresničevanju določb nove 
ustave. 

Člani Komiteja Občinske konference Zveze ko-
munistov Velenje in Predsedstva Občinskega sindi-
kalnega sveta Velenje bodo obiskali temeljne organi-
zacije združenega dela, ter preučevali konkretne sa-
moupravne razmere v posameznih temeljnih organi-
zacijah združenega dela. V mesecu septembru pa 
bodo na skupni seji Komiteja Občinske konference 
Zveze komunistov Velenje in Predsedstva Občinske-
ga sindikalnega sveta Velenje verificirali ocene o 
samoupravni organiziranosti temeljnih organizacij 
združenega dela. 

V mesecu oktobru pa bodo na sejah Občinske 
konference Zveze komunistov Velenje in Plenuma 
Občinskega sindikalnega sveta Velenje obravnavali 
podrobno analizo o uveljavljanju nove samoupravne 
organiziranosti v temeljnih organizacijah združenega 
dela v Šaleški dolini. 

Komite Občinske konference Zveze komunistov 
Velenje in Predsedstvo Občinskega sindikalnega 

sveta Velenje sta na zadnji skupni seji, ko sta o 
navala samoupravno organiziranost v temeljnih o 
nizacijah združenega dela v občini Velenje opi 
la, da morajo v vseh temeljnih organizacijah zJ 

nega dela hkrati z uresničevanjem novih ustavi 
čel nameniti vso potrebno pozornost tudi za sta 
zacijo gospodarjenja, za zmanjšanje družbene rd 
za uresničevanje protiinflacijskih programov, nad 
za povečevanje produktivnosti dela, za dosledne 
vajanje programa izgradnje stanovanj za delavce^ 
za uveljavljanje delegatskega sistema. 

Komite Občinske konference Zveze komu 
Velenje in Predsedstvo Občinskega sindikalne?! 
ta Velenje pa sta imenovala tudi skupno koordin 
sko komisijo za uresničevanje določb nove ui' 
Za predsednika komisije so imenovali Franja I 
na, za sekretarja Štefana Dolejšija, za člane pa 
cela Medveda, Jožeta Vebra, Vlada Zakoška, Sti 
Ravljena, Martina Primožiča, Filipa Lesnjaka, M 
Štimca, Nestla Žganka, Franja Kljuna in Miranalj 
polovca, ki so bili imenovani tudi za predsf' 
posameznih skupin v okviru skupne koordinai 
komisije. 



PRIPRAVLJEN JE PREDLOG ZA ZDRUŽITEV OSNOVNIH SOL IN POSEBNE SOLE 

Vodilo: več znanja, manjši osip 
itenja, da bi kar najhitreje uveljavili v vsakdanji praksi stališča 

[lepe Zveze komunistov ter spremenili programe dela osnovnih 
10 v občini Velenje spodbudila poglobljena razmišljanja o tem, 

na novo organizirati osnovno šolo. Vprašljivo je namreč bilo, 
s sploh mogoče uveljaviti v okviru obstoječe organiziranosti 
novo vsebino. Med začetno razpravo je zato prevladalo mne-

da bo mogoče učinkovito uveljaviti spremenjene programe de-
movnih šol le v okviru nove organiziranosti teh izobraževalnih 
dov. t 

V občini Velenje je 6 central-
nih osnovnih šol ter posebna 
osnovna šola, v 180 oddelkih je 
razvrščenih nekaj nad 4.400 
učencev. Organiziranost v okvi-
ru 7 osnovnih šol ne more zago-
tavljati enotnega pedagoškega 
vodenja osnovnega šolstva. Ugo-
tavljati je mogoče relativno ne-
enoten pristop k reševanju ma-
terialnih problemov, navkljub 

1 

Nekaj statističnih podat-
kov o osnovnih šolah 

v občini Velenje 

rosvetni delavci iz Šaleške 
ne so že dalj časa ugotavlja-
la je osnovno šolstvo tudi v 
ini Velenje neracionalno or-
;irano, marsikateri del 
ivzgojnega procesa pa je po 

otrebnem zelo drag. Ne-
inalnost, tako z materialne-
iot pedagoškega vidika, se je 
ažala še posebej v nasled-
it: 

lič: 

V občini Velenje je 6 centralnih šol, 11 podružničnih šol in 
osebna osnovna šola Te šole obiskuje v 180 oddelkih 4.416 
encev. 

Na centralni osnovni šoli Gustav Šilih v Velenju, ki ima podružnici 
rPaki in Šentilju, s tav 36 oddelkih 1.002 učenca. 

Centralno osnovno šolo Miha Pintar - Toledo Velenje s podruž-
čnimi šolami Škale, Cirkovce in Plešivec obiskuje 871 učencev, ki 

o razporejeni v 34 oddelkov. 
Centralna osnovna šola Anton Aškerc Velenje, ki ima podružnično 

llo v Pesjem, ima 33 oddelkov z 852 učenci. 
Na centralni osnovni šoli Karel Destovnik Kajuh v Šoštanju je 

upaj s podružničnima šolama Topolšica in Zavodnje v 25 oddelkih 
•5 učencev. 

Centralno osnovno šolo Biba Roeck Šoštanj, ki ima podružnici v 
:hh vodah in Ravnah, obiskuje 561 učencev, oddelkov pa je 22 

- C e n t r a l n o osnovno šolo Bratov Letonja v Šmartnem ob Paki s 
Kjruznično šolo v Skomem obiskuje v 17 oddelkih 355 učencev 
Posebna osnovna šola Velenje ima 130 učencev, oddelkov pa je 

Na vseh osncovnih šolah v občini Velenje poučuje 219 prosvetnih 
Ifavcev- učiteeljev, predmetnih učiteljev in profesorjev. 
Na šolah je skupaj 12 oddelkov podaljšanega bivanja. 
V okviru šolsikih svetovalnih služb delujeta 2 pedagoga, 3 psihologi 

jI 4 socialni dellavci. Zaradi pomanjkanja tovrstnih delavcev na šolah 
zdaj še niso mogli ustanoviti popolnih svetovalnih služb. 
Osnovne šole v občini Velenje zaposlujejo skupaj 73 kuharic 

lažilk in hišnikov. 

samoupravnim sporazumom pu 
neenotno politiko delitve do-
hodka in osebnih dohodkov. 
Čeprav je nadvse pomembno 
stalno izobraževanje prosvetnih 
delavcev, ni e n o t n e g a p r o g r a m a 
izobraževanja in usposabljanja, 
uveljavljena pa tudi niso enotna 
izhodišča za organiziranost in 
razvoj samoupravljanja itd. 

Izvršni svet Skupščine obči-
ne Velenje je zato imenoval po-
sebno komisijo z nalogo, da pri-
pravi predlog __ za združitev 
osnovnih šol v Šaleški dolini in 
za ustanovitev enotnega vzgoj-
np izobraževalnega zavoda v 
občini Velenje. 

Predsednika komisije, Vlada Za-
koška, podpredsednika Izvršnega 
sveta Skupščine občine Velenje, 
smo te dni povprašali, kako poteka-
jo priprave na združitev osnovnih 
šol ter na ustanovitev nove vzgojno 
izobraževalne osnovnošolske organi-
zacije združenega dela v občini Ve-
lenje. Izvedeli smo, da je izdelana 
podrobna analiza položaja osnovne-
ga šolstva v občini Velenje ter mož-
nosti za združitev osnovnih šol, o 
kateri teče razprava znotraj kolekti-
vov osnovnih šol. V septembru bodo 
predstavniki osnovnih šol že podpi-
sali samoupravni sporazum o zdru-
ževanju ter ustanovitvi nove osnov-
nošolske organizacije združenega de-
la „Vzgojno izobraževalni zavod ob-
čine Velenje". Do konca leta 1974 
pa bo dokončno opravljeno konsti-
tuiranje. 

Resnično veliko razlogov je za to, 
da naposled tudi v Šaleški dolini po-
enotimo učno vzgojni proces v 
osnovni šoli, posebej še za to, da 
uveljavimo eno od osnovnih vodil 
tega združevanja, to je, da se zmanj-
ša osip in da bodo znali učenci več! 
Pri tem pa ne gre prezreti še predno-
sti, ki jih obeta racionalna organiza-
cija materialnega poslovanja. 

Vlado Zakošek je med pomen-
kom opozoril tudi na nekatere no-
vosti, ki bodo uveljavljene v okviru 
nove, enotne, vzgojno izobraževalne 
osnovnošolske organizacije združe-

• nega dela. Na posameznih centralnih 
šolah, ki bodo v prihodnje temeljne 
organizacije združenega dela v okvi-
ru „Vzgojno izobraževalnega zavoda 
občine Velenje", bodo odprli več 
novih delovnih mest za profile de-
lavcev, ki j ih doselj na šolah niso po-
znali. Šole dobijo z novim šolskim 
letom koordinatoije svobodnih de-
javnosti, kar narekujejo tudi potrebe 
podaljšanega bivanja učencev v šoli. 
Odprta bodo še nova delovna mesta 
šolskih tehnologov, ki bodo sprem-
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IN DISTRIBUCIJE ELEKTRIČNE ENERGIJE 

Za enotnost elektro-
gospodarstva Slovenije 

dnevi so v Mariboru predstavniki Podjetja za distribucijo električne 
Slovenije, DES, iz Ljubljane, Dravskih elektrarn iz Maribora, 

ne Brestanica, Nuklearne elektrarne Krško v ustanavljanju, Rudarsko 
aoenergetskega kombinata Velenje, Savskih elektrarn Ljubljana, Soških 
liarn Nova Gorica, Termoelektrarne Trbovlje in Toplarne Ljubljana 

S samoupravni sporazum o združevanju v sestavljeno organizacijo 
ega dela Elektrogospodarstvo Slovenije s sedežem v Mariboru. Tako 

ljavljena ena <od nalog Skupščine Socialistične republike Slovenije, ko 
uii sprejela zakon o elektrogospodarstvu in v njem določila obvezno 
J wanje celotinega elektrogospodarstva (proizvodnje, prenosa in 

ucije električne energije) ter zahtevala tesnejše sodelovanje med 
linami in puemogovniki, ki delajo za potrebe elektrogospodarstva. 

O je bila znovat poudarjena vloga elektrogospodarstva kot gospodarske 
»nosti posebnega družbenega pomena. 
jjekUogospodarsstvo Slovenije bo in prenos električne energije, global-

nih načrtov za distribucijo električ-
ne energije ter načrtov izgradnje 
objektov in naprav primarne energi-
je za potrebe elektrogospodarstva. 

geno v prihocdnje zagotavljalo 
lično, tehnološško in gospod ar-
i«notnost te dejavnosti, pa dol-
>čno in optimaalno zadovoljeva-
JKrtieb uporabtnikov električne 
Kije na obmoičju Socialistične 
»like Slovenije: ter usklajevanje 
Bovanja posamieznih faz tehno-
ega procesa tak<o, da bo elektro-
»odarski sistem Slovenije skupaj 
nimamo energgijo za potrebe 
jtiogospodarstvaa deloval kot 
trogospodarska i celota ter da bo 
»tovljeno usklajtjeno obratovanje 
troenergetskih objektov. Z raz-
ižljivimi zmogljijivostmi bo tako 
(oče vsak čas zaagotoviti uporab-
im električne eenergije dogovor-
količine, moč,:, kakovost in stal-

: dobave elektrifične energije, 
omembno bo v v okviru sestavlje-
organizacije • z združenega dela 

itiogospodarstvcvo Slovenije enot-
načrtovanje elektroenergetskih 
ktov in zmogljivosti primarnih 
r za potrebe elelektrogospodarst-
pa učinkovito u usklajevanje in iz-
Uje politike razšzširjene reproduk-
na osnovi sprejejetih dolgoročnih, 
njeročnih in k kratkoročnih na-
v izgradnje elelektroenergetskih 
ktov in napravav za proizvodnjo 

Prezreti pa pri tem ne gre še pomena 
združevanja in vlaganja sredstev za 
učinkovito in racionalno investicij-
sko izgradnjo elektroenergetskih 
objektov Slovenije po sprejetih pro-
gramih razvoja, zagotovitev enakih 
pogojev gospodarjenja združenim 
delovnim organizacijam ter učinko-
vito povezovanje elektroenergetske-
ga sistema Slovenije z ostalimi elek-
troenergetskimi sistemi Jugoslavije 
ter evropskimi elektroenergetskimi 
sistemi. Z uresničevanjem teh in še 
nekaterih drugih nalog in usmeritev 
pa bodo delavci v sestavljeni organi-
zaciji združenega dela Elektrogospo-
darstvo Slovenije razvijali in krepili 
samoupravljanje ter nadaljevali z 
graditvijo samoupravnih socialistič-
nih odnosov ter racionalno in učin-
kovito opravljali sistemske in druge 
skupne posle združenih delovnih 
organizacij. 

Delavci temeljnih organizacij 
združenega dela Elektrogospodar-
stva Slovenije bodo uresničevali s sa-
moupravnim sporazumom sku t .;c 
dogovorjene zadeve V okviru delav-

skega sveta sestavljene organizacije 
združenega dela, kolektivnih izvršil-
nih organov ter samoupravne delav-
ske kontrole. Rudarsko elektroener-
getski kombinat Velenje bo imel v 
delavskem svetu, ki bo štel skupaj 
54 delegatov, 8 predstavnikov - de-
legatov. 

Ustanovitev sestavljene organiza-
cije združenega dela Elektrogospo-
darstvo Slovenije pa je pomembna 
tudi zaradi kar najbolj učinkovitega 
razreševanja naslednjih problemov, s 
katerimi se že nekaj časa soočamo. 
Na področju energetike je namreč 
mogoče tudi še v prihodnje pričako-
vati krizne situacije zaradi premalo 
instaliranih proizvodnih kapacitet, 
kar se odraža predvsem v nestalni in 
nekvalitetni dobavi električne ener-
gije. Cena električne energije bo ver-
jetno tudi še v prihodnje maksimira-
na in ne bo odraztržnih razmer, pač 
pa jo bomo določali na osnovi druž-
benih kriterijev. Tako določena 
cena pa ne pokriva vseh stroškov za 
enostavno in razširjeno reprodukcijo 
v elektrogospodarstvu. Zato bo 
potrebno tudi dodatno zbiranje 
sredstev za razširjeno reprodukcijo v 
•naši republiki Do leta 1980 je 
potrebna intenzivna koncentracija 
kapitala za izgradnjo elektrogospo-

darskih objektov v Sloveniji, zaradi 
česar je potrebno, da se v celotnem 
elektrogospodarstvu Slovenije vodi 
enotna investicijska politika Na-
sploh pa zahteva območje Sociali-
stične republike Slovenije, s soraz-
merno majhnim elektroenergetskim 
sistemom, organizacijo, ki bo omo-
gočila racionalno izkoriščanje sred-
stev, naprav in kadrov za doseganje 
optimalnih tehničnih in ekonom-
skih rezultatov v elektrogospodar-
stva 

ljali vse novosti, težili bodo za mo-
dernizacijo pouka, opremljali šole in 
učilnice ter pomagali prosvetnim de-
lavcem pri kar najbolj racionalnem 
urejanju učno vzgojnega procesa 
Veliko si obetajo tudi od skupne, 
enotno organizirane, svetovalne 
službe v okviru združene osnovne 
šole, ki bo lahko veliko prispevala k 
izboljšanju učno vzgojnega dela in 
uspehov. 

Nova organiziranost osnovnega 
šolstva v Šaleški dolini bo, mimo 
drugega, vplivala tudi na hitrejše in 
učinkovitejše razreševanje kadrov-
ske problematike, poenotili bodo 
štipendijsko politiko ter izoblikovali 
enoten sistem izobraževanja in uspo-
sabljanja prosvetnih delavcev. Uspeš-
neje bo mogoče reševati vsa upravno 
- materialna opravila, saj jih bodo 
opravljali strokovno usposobljeni 
delavci v okviru strokovnih služb 
združene osnovne šole. Z uveljav-
ljanjem delegatskih, razmerij bodo 
dane možnosti za še učinkovitejše 
samoupravljanje, poenotiti bo mo-
goče in v večji meri uveljaviti samo-
upravo učencev, sicer pa predvideva-
jo na področju samoupravljanja in 
samoupravnih odnosov več novosti. 
Na vseh šolah bodo delovali v-pri-
hodnje sveti staršev, svet „Vzgojno 
izobraževalnega zavoda občine Vele-
nje" pa bodo sestavljali delegati star-
šev, družbeno političnih organizacij, 
krajevnih skupnosti, temeljnih orga-
nizacij združenega dela občinske 
skupščine ter prosvetnih delavcev. 

Seveda pa ob vsem tem ne gre 
prezreti še prednosti, ki jih bo pri-
nesla racionalnejša organizacija ma-
terialnega poslovanja. Z združenimi 
sredstvi bo mogoče hitreje in uspeš-
neje reševati prenekatere naloge, ki 
so pred enotno osnovno šolo. Pri 
tem mislijo tudi na hitrejše reševanje -
stanovanjskih problemov prosvetnih 
delavcev, pa na racionalnejša vlaga-
nja sredstev amortizacije, in to na-
osnovi izdelanili programov naložb 
in sprejetega prednostnega reda na-
ložb. 

V ZDRUŽENIH INDUSTRIJSKIH PODJETJIH 
GORENJE VELENJE SO ŽE IZDELALI NAČRT 
GOSPODARJENJA ZA LETO 1975: 

Naloga: 5 milijard 
750 milijonov dinarjev 

celotnega dohodka 

Čeprav so pred delovnimi kolektivi organizacij združenega 
dela v okru Združenih industrijskih podjetij Gorenje Velenje 
še številne naloge pri uresničevanju proizvodnih nalog za 
letošnje leto, pa so že v polnem teku priprave na gospodarje-
nje v prihodnjem, to je 1975. letu. 

Medtem ko bodo organizacije združenega dela Gorenja v Vele-
nju, Subotici, na Muti. v Slovenj Gradcu, Šoštanju in Gornji Radgoni 
letos dosegle najmanj 3 milijarde 800 milijonov dinarjev celotnega 
dohodka, načrtujejo za prihodnje leto že 5 milijard 750 milijonov 
dinarjev celotnega dohodka. Pri tem sta upoštevani tudi organizaciji 
združenega dela Varstroj Lendava in Metalplast Ruše, ki sta se letos 
odločili za vključitev v Združena industrijska podjetja Gorenje 
Velenje. Sama velenjska Tovarna gospodinjske opreme Gorenje pa naj 
bi prihodnje leto že dosegla najman 3 milijarde 980 milijonov dinar-
jev celotnega dohodka, to je nekaj več, kot ga bodo letos dosegla 
Združena industrijska podjetja Gorenje. Na tuja tržišča pa bodo orga-
nizacije združenega dela Gorenje prodale za 84 milijonov dolarjev 
izdelkov. 

Za potrebe jugoslovanskega tržišča bodo povečali proizvodnjo 
barvnih televizijskih sprejemnikov in zmrzovalnih skrinj, prvikrat pa 
se bodo pri nas pojavile tudi keramične ploščice, izdelane v velenj-
skem Gorenju. Drugo povečanje proizvodnje pa je namenjeno za 
izvoz. 

Sicer pa napovedujejo tudi za prihodnje leto veliko investicijsko 
dejavnost. V načrtu so večja investicijska vlaganja v vseh organizaci-
jah združenega dela. V Tovarni elektromotorjev Gorenje - Sever v 
Subotici bodo zgradili novo tovarno za proizvodnjo elektromotorjev, 
v Velenju načrtujejo postavitev nove tovarne za proizvodnjo zmrzo-
valnih skrinj, v Lendavi bodo gradili nove zmogljivosti za proizvodnjo 
varilnih agregatov, v tovarni Metalplast v Rušah pa se bodo usposobfti 
za proizvodnjo vseh izdelkov iz pjastike za potrebe organizacij zdru-
ženega dela Gorenje, povečali pa bodo tudi zmogljivosti za proizvod-
njo sanitarne plastike. Osnovna naloga vseh delovnih skupnosti v 
organizacijah združenega dela v okviru Združenih industrijskih 
podjetij Gorenje Velenje pa bo - zagotoviti optimalno izkoriščenost 
vseh proizvodnih zmogljivosti. 

Omeniti velja, da so predstavniki Združenih industrijskih podjetij 
Gorenje Velenje že pred dnevi seznanili predstavnike največjih 
trgovskih organizacij združenega dela in kooperante z načrtom 
gospodarjenja za leto 1975. Predvidoma v mesecu septembru pa bodo 
z vsemi organizacijami združenega dela, ki proizvodno sodelujejo z 
Združenimi ihdustrijskimi podjetji Gorenje Velenje, sklepali pogodbe 
o obsegu dobav in proizvodnega sodelovanja v prihodnjem letu. 

• " SIGMA" 
-ŽALEC 

SAVINJSKA INDUSTRIJA OPREME IN GRADBENA MONTAŽA 

NOVO NA TRGU 

PRVI TRAJNO GOREČI 
KOTEL NA TRDO 
IN TEKOČE GORIVO 

- specia lno prirejeno 
kurišče za zgorevanje 
vseh vrst domačih goriv 
in odpadkov 

- gori od t* do 20 ur 
z enkratnim polnjenjem 

- velik emajllran bojler 
kapacitete 1501 

- odlični izkoristek 

- m o d e r n a ob l ika 

- mali gabariti 

- avtomatsko delovanje 

- kapacitete od 30,000 do 
50,000 kcal/h 

ČAS 3 
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- In kasneje? 
- Morda je bil glas neko-

liko bolj nežen kot pona-
vadi. , ^ | 

- Je bila Andreja pogosto 
nežna z vami? 

Kaj ni bil prisiljen pove-
dati resnice? 

- Da. Težko je razložiti. 
Čutil sem nekakšno nena-
vadno nežnost, kot sem jo 
kdaj pa kdaj pokazal tudi 
Marianne. 

- Materinska? 
- Tudi to ni pravi izraz. 

Pokroviteljska bi bilo pra-
vilneje. 

- Torej je tu prva koinci-
denca: žena vas izjemoma 
prosi, da bi namesto nje od-
šli v špecerijo. In druga koin-
cidenca: marmelade, ki jo je 
edino ona jedla v hiši, že ne-
kaj dni nimajo v trgovini. Ko 
dobijo pošiljko, vam izročijo 
lonček. In tu je še tretje, če-
sar inšpektor Mani ni poza-
bil poudariti: tistega dne ni-
ste odšli naravnost domov, 
pač pa ste morah še na kolo-
dvor. 

• GEORGES S1MEN0N 

polnoma brezbrižnim gla-
som. Tako otožen in mehak 
v kolenih je bil, kot tistega 
sedemnajstega februarja, ko 
je bilo nebo sivo, pokrajina 
prazna in temačna in je bilo 
še čutiti sledove nedavne ne-
vihte. 

— Čemu ste se odpeljali 
skozi Triant? 

— Bil je na moji poti. 
— Drugih razlogov niste 

imeli? 
— Želel sem govoriti tudi 

z bratom. 
— Da ga poprosite za na-

svet? Vam je velikokrat sve-
toval, čeprav ste starejši? 

— Pogosto sem mu pripo-
vedoval o svojih poslih. Bil 
pa je tudi edini, ld je vedel 
za moje težave z Andrejo. 

— Torej pravite, da ste 
imeli težave z njo? 

— Njena pisma so me 
vznemirjala. 

— Kaj ni to nekoliko ši-
bek izraz? Maniju ste pove-
dali drugače. 

— Reciva, da sem se jih 
bal. 

— In ste se za kaj odlo-
čili? Ste se o tem pogovar-
jali z bratom? Gospod Fal-
cone, medtem ko sta imela 
vidva razgovor, je vaša sva-
kinja odšla nakupovat, Fran-
coise pa je v prvem nad-
stropju pospravljala sobe. 

— Kakor vsak dopoldan. 

— Če ostanem, se bojim, 
da ne bom imel miru. 

— Ti zjutraj ni rekla niče-
sar? 

— Nisva bila sama v trgo-
vini. V dveh, treh dneh se 
nadejam novega pisma in 
sam bog ve, kaj bo zapisano! 

— Kakšen razlog boš nave-
del Gisele? 

— O tem še nisem raz-
mišljal. Če ji povem, da v 
tem koncu nimam dovolj 
poslovnih možnosti, mi bo 
vsekakor verjela. 

Skupaj sta popila kozar-
ček vermoutha, vsak na 
svoji strani točilne mize, po-
tem je vstbpil dobavitelj li-
monade in Tony se je napo-
til proti vratom. 

— Naj ti bog pomaga! je 
zaklical Vincent za njim. 

Diem skorajda ni veijel, 
da bi se srečanje končalo ta-
ko preprosto, morda zato, 
ker sta bila brata že od ma-
lih nog navajena nesreče. 

— Vam ni poskušal odsve-
tovati tega sklepa? 

— Nasprotno. Zdel se mi 
je pomirjen. Že od vsega za-
četka ni bil naklonjen mo-
jim odnosom z Andrejo. 

— Nadaljujte. Kaj ste na-
redili potem? 

— Le za kratek čas sem se 
ustavil na sejmu v Ambassi. 
To je le priložnosten zimski 
sejem, razdelil sem nekaj 

USODNO SREČANJE 
— Predmet, ki sem ga na-

ročil, je prišel z ekspresnim 
v l a k o m . . . 

— To ni vse. Postaja v 
Saint-Justinu je kot večina 
zgradb kvadratna. Na južni 
strani je peron, na nasprotni 
vstopajo in izstopajo potni-
ki, na levi strani so vrata po-
stajnega načelnika, četrta 
stran pa je gola, brez vrat in 
oken. Pred to slepo steno ste 
parkirali tovornjak. 

— Edino tam je bil pri-
meren prostor. 

— Postajni načelnik je bil 
zatopljen v svoje sezname. 
Povedal vam je, da dobite 
pošiljko na tovornem od-
delku. Sami ste jo morali 
poiskati. 

- Takšna je navada. 
- Koliko časa ste se za-

držali na postaji ali vsaj blizu 
postaje? 

— Na uro nisem gledal. 
Vsega skupaj nekaj minut. 

- Posfajni načelnik trdi, 
da je slišal odpeljati vaš avto 
kasneje. 

— Vsekakor sem moral 
preizkusiti bat, zakaj po-
gosto se najdejo napake. 

- Ste odprli pošiljko? 
- D a . 
- V tovornjaku? 
- D a . 
— Tam vas nihče ni mogel 

videti? Še to dodajva k osta-
lemu. Ko ste se vrnili do-
mov, ste zavitke pustili na 
kuhinjski mizi. Vaša žena je 
medtem na vrtu pobirala pe-
rilo z vrvi in ga nalagala v 
košaro. Ste šli k njej? Ste jo 
poljubili preden ste se od-
peljali? 

—. Tega nisem bil navajen. 
Saj ni šlo za potovanje. S 
praga sem ji zaklical: 

- Torej, na svidenje zve-
čer!" 

- Ji niste povedali, da ste 
prinesli marmelado? 

— Zakaj? Saj jo je našla 
na mizi. 

- V kuhinji ste bili le-kra-
tek trenutek? 

— V zadnjem hipu sem na 
štedilniku zagledal kavo in 
natočil sem si skodelico. 

- Če se ne motim, je tole 
vsaj že peta koincidenca. 

Zakaj jih je Diem poudar-
jal s tolikšno vztrajnostjo? 
Tony ni mogel pri tem ni-
česar spremeniti. Naj bi pro-
testiral ah se zgražal? Temu 
se je že zdavnaj odpovedal in 
zdaj je odgovarjal le še s po-

Ko sem vstopil v kavarno, 
tudi Vincenta ni bilo tam. V 
kleti za pultom sem zaslišal 
žvenkeL steklenic, vratca pa 
so bila odprta. Brat je pre-
takal vino in počakal sem, 
da se je vrnil. 

— Ne da bi ga že prej opo-
zorili nase? 

— Nisem ga hotel motiti. 
Kar se mene tiče, sem imel 
čas. Sedel sem poleg okna in 
se zamislil, kaj bom dejal 
Garcii. 

— K bratu ste se prišli po-
svetovat, toda vaša odločitev 
je že padla. 

— Bolj ah manj. 
— Razložite. 
— Predvideval sem, da se 

bo Garcia obotavljal, ker je 
zelo previden možak in se 
kaj hitro ustraši. Tako je bi-
lo zame vse skupaj kot me-
tanje novca v zrak. 

— In pri tem je bilo vpra-
šanje vaše bodočnosti in bo-
dočnosti vaše družine? 

— Da. Če bi se Garcia pu-
stil prepričati, bi prodal. Če 
pa bi se Garcia premislil, bi 
ostal. 

— In vloga vašega brata? 
— Hotel sem mu to pove-

dati. 
— Zraven pa nista imela 

nobene priče, niti vaše sva-
kinje, tako nam o vajinem 
pogovoru ne more povedati 
nihče, seveda razen Vin-
centa in vas. Vidva se zelo 
dobro razumeta, kajne? 

Tony se je spominjal ča-
sov, ko je vozil brata v šolo 
po zmrznjenih, lužastih po-
teh. Na sebi sta imela težke 
dežne plašče s kapuco. Po-
zimi sta odhajala zdoma zgo-
daj zjutraj in se vračala po 
cesti in ga je moral podpi-
rati. Med odmori je Tony od 
daleč pazil nanj in ko sta se 
vrnila v La Boisselle, mu je 
pripravil večerjo. 

Toda takih stvari se ne 
pripoveduje, preveč so pre-
proste, sam jih moraš doži-
veti. Sodnik Diem pa jih ni 
doživel. • 

Z Vincentom se je ver-
jetno najbolje ujel in tudi 
brat mu je bil hvaležen, da 
ga ni imel za mlajšega. Še 
bolj ju je povezovalo dej-
stvo, da sta včasih med seboj 
govorila italijansko: bil je 
spomin na otroške čase, ko 
sta se le tako sporazumevala 
z materjo. 

prospektov in se potem od-
pe l j i v Bolin-sur-Sievre, kjer 
sem obiskal klienta. 

- Trenutek. Je vaša žena 
poznala njegovo ime? 

- Mislim, da ji ga nisem 
povedal. 

- Ko ste tako odhajali na 
krožne poti, ah niste ženi 
omenili krajev, kjer bi vas la-
hko v sili našla? 

- Ne vedno. Če so bili 
sejmi, je bilo lahko: vedno 
sem se ustavil v istih ka-
varnah. Ko pa sem obiskoval 
kmetije, je vsaj približno ve-
dela, kje boril vozil m mi je 
lahko telefonirala. 

- Poitiersa ji niste omeni-
li? 

- N e . 
- Zakaj? 
- Še nič ni bilo do-

končnega in nisem je hotel 
že vnaprej vznemirjati. 

- Nikdar pa niste po-
mislili, da bi ji na preprost 
način povedali resnico in za-
skrbljenost zaradi zveze z 
Andrejo Despierre? Kaj ne 
bi bila to najboljša rešitev, 
ko pa ste bili prepričani, da 
je vse končano? Na to niste 
pomislili? 

Ne. Njegov odgovor je bil 
morda smešen, toda bil je 
resničen. 

- Klient v Bolin-sur-
Sievre, krepak kmet z ime-
nom Dambois, me je povabil 
na kosilo in ob dveh sem 
končal z delom. Potem sem 
se lahko brez naglice od-
peljal proti Poitiertu. 

- Kako ste se domenili za 
sestanek s prijateljem Gar-
cio? 

- Pisal sem mu prejšnjo 
soboto in ga obvestil, da ga 
bom počakal pri izhodu. 
Garcia je bil moj delovodja 
takrat, ko sem še delal v 
centralnem skladišču. Deset 
let je starejši od mene, ima 
tri otroke, eden hodi v gim-
nazijo. 

- Nadaljujte. 
- Prišel sem prezgodaj. 

Lahko bi stopil v delavnico, 
toda tedaj bi se moral spusti-
ti v pogqvor z nekdanjimi 
tovariši. Tega pa si nisem 
upal. Delavnice so kakšna 
dva kilometra iz mesta, na 
cesti proti Angoulemu. Po-
tegnil sem se do Poitiersa in 
si ogledal neki film. 

- Kdaj ste odšli? 
- Ob pol petih. 
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PAMET IN OPTI 

ljubljanska banka 
ime, 
ki zagotavlja 
sodobno, 
učinkovito m zanesljivo 
bančno poslovanje 

„Najvažnejša stvar, ki jo ce-
nim pri moških je vsekakor 
optimizem. V to sem se prepri-
čala na lastni koži. Ko sem pri 
dvaintridesetih letih rodila 
dvojčke, so bile prve besede, ki 
mi jih je mož poslal v telegra-
mu: „Ne obupuj, draga. Imela 
sva srečo. Lahko bi bili tudi 
t ro jčk i . . ." 

To je mišlenje, ki gd je v svo-
jem pismu sovjetskemu listu 
„Nedelja", poslala ena izmed 

Egzotična lepotica Mej-Čen je pričela svojo filmsko kariero z 
18 leti v Veliki Britaniji. Nastopila je v dveh filmih poleg 
Stainleya Bakerja. Mej — Čen bo kmalu začela snemati tele-
vizijsko serijo o ženski - Tarzanu, v džunglah Bornea. 
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Znani španski toreador Raul Sanchez je pred nekaj dnevi v 
Madridu doživel poraz. Premagal gaje hud nasprotnik - bik, 
s katerim se je toreador boril v areni. Kljub temu, da ga je 
toreador večkrat napadel in mu zadal nekaj težkih ran, je 
biku uspelo toreadorja prevrniti, pri čemer je besna žival 
skušala svojega napadalca poteptati, vendar ji to ni povsem 
uspelo. Toreadoiju je uspelo pobegniti iz arene, kjer je ostal 
zmagovalec ranjeni bik. 

» C i 
obožuj 

bralk, z namenom, da h , ki bo vedno imela vrednost 
„žogo" moškim na i a." 
pisma, v katerih so „drž ,Dolgo sem razmišljala; kaj 
rije", kakšne morajo bi največja vrednost moškega, 
ske. levala sem med dvema: pa-

0 tem, kaj najbolj cei t ali treznost, ker pameten 
moških so napisale tu<S rek ne bo nikoli dovolil, da 
ženske širom Sovjetske z »stal pijanec . . . " 
tako izpopolnile neko i Spoštovanje je lastnost, ki 
ki je izzvala veliko zani e treba najbolj ceniti.' ' ' 

..Pamet in še enkrat <Pri moških najbolj cenim la-
to je najvažnejša lastnos ost, da znajo ljubiti. Če 
cenim pri moških. Kajti, ški ljubi svoje dekle ali ženo 
moški sploh ni moški." avem smislu, ima dobro srce 

„Na prvem mestu.je di »stnosti kot so poštenost, vi-
Dobrota je prazačetna 6 vo . . ' 

B O « 
idališče 

- Le malo ljudi vam i boljše opravili. Vsega tega, 
nes iskreno priznalo, da rav je tu več denarja, na te-
delali v gladališču, - ; kiji in filmu ne boste srečali, 
ameriški igralec Peter 1 idar mislim, da bo moj „Co-
nadaljeval: ibo" pozabljen zaradi novih 

- Imel sem veliko vlo ikov, ki se bodo jutri pojavi-
mih, vendar sem si veda na zaslonih, toda gledališče 
igrati v gledališču. Igrala večno živelo! Z velikimi te-
boljše vloge, ki sem jil mri, toda živelo bo! 
dobiti, toda ime, slava, d 
nove ponudbe so prišle 
vizijskimi serijami. Todi 
utrujajoče delo. Kajti 
doprinesel? Nič! Ce 
karkoli spremeniti, bi 
lo televizijskega re 
usmiljeni • televizijski 
zahtevajo, da je junak 
šen, kot sem jaz v C 
vsaki oddaji, v istem , 
nem plašču, prav tako. 
s cigaro, ki jo montm 
vsaki sceni, čeprav so 
bak! 

- V gledališču 
Vlogo, ki jo je predvi 
— spoštujejo po vsem 
vsakem gledališču, * * 
Režiserjevi prijemi so 
drugačni, toda vsi igrali 
na pamet veliko Shakesi 
vlog in se trudimo, da 
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DELFIN KLIČE | 
ZDRAVNIKA 

Pred kratkim so na oba 
morja našli dečki pri kopai 
nega delfina. Takoj so pol 
pomoč veterinarsko postajo| 
nodaru. Ko je prispel zdi 
ugotovil, da ima žival dvt 
rani na glavi in pri repu, iz la 
močno krvavela. Očitno j 
ranil vijak ladje. Kirurg j 
takoj očistil rane in usti 
venje. Potem so jo odnesli J 
jo spustili v morje. Zanimij 
to, da se je žival stalno i 
obali k svojim rešiteljem, f 
delfina s čolnom odpeljalij 
odplaval. Toda že nasledi 
so ga ob obali ponovno i 
palci, poklicali veterinaijeJ 
pregledali in mu namazali f 
se je ponavljalo tako dolg 
se rane niso zacelile. Šele f 
je delfin odplaval in se ni d 

MOHAMED 
V SAMOSTANU 

slučajno zaidete v samostan 
iljudu pod splitskim Marjanom, 
v samostanski cerkvi videli do-

tavadno sliko. Nenavadno 
ker je na njej med mnogimi 

~ ' li svetniki tudi Mohamed. 
>ravi o tem izročilo? Med dru-

rorijo, da so v 16. stoletju, ko 
lacijo, pa tudi Split in Poljud 
ogrožali Turki, domiselni 

li za vsak primer, da bi se 
turških napadov, v svoji 

ovekovečili tudi Mohameda 
so upali, da Turki njihovega 

la ob napadu ne bodo oro-
in požgali Verjetnejše pa je 

da so na te j sliki predvsem 
' ki so v svojih delih slavili 
Njo namreč opisuje tudi 

led v Koranu. 

hotel pate 

podjetje 
PAKA Velenje 

Obvešča in priporoča 
PriporoCamo vam, do obiSCete restavracijo 
»JEZERO«, kjer vam'vsak dan nudimo sv* 
že postrvi. 
Ob dobra pripravljeni ribi in dobri kapljici 
igra glasba za ples in prijetno razvedrilo. 
Partija MINI GOLFA za vas, vašo druiino in 
prijatelje. 
V hotelu »PAKA« pa si privoščite urico keg-
ljanja. 
Bar ie zaradi adaptacije ta mesec žanr* 

V DVEH LETIH 
TKRAT POROČEN 

mehiški državvi GuerTu živi 
i ki se je v zadnjilh dveh letih kar 
> t poročil. V zakonih se je do-
odflo že pet otirok. Po svoje je 
nimivo, še zamimivejše pa je 
O, da je mož Sitar šele 16 l e t 
i bi celo lahko madaljeval s svo-
litveno prakso, i če se na nekem 

J( ne bi slučajno : srečali dve nje-
I ženi in hkrat i i ugotovili, da 
T istega moža. Vsaka od njiju je 

*?le 15 l e t 

VVA V HELIIKOPTERJU 

Švica rsk i letalec Fer-
tignoni, ki sse ukvarja pred-

leti č e i vrhove e švicarskih pla-
tudi z reševaanjem, je pred 
na enem izmeied vrhov zagle-

vo. S pašniksa se je krava 
*la v skalovje, nni pa mogla na-

pe je ne bi opazizili, bi tam ver-
1 tudi poginila. Letalec, ki je 

preletal plan min ske vrhove s 
pterjem, je zgigrabil kravo š 

mrežo in j o f prenesel v do-

I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
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John Kennedy je bil zadnji v 
vrsti ž r t e v . . . Ali je atentat na 
predsednika mogote zaneslji-

vo preprečiti? 

Zakon je bil sprejet 19. marca in tedaj se je iz White 
House Police rodila The Executive Protective Service z do-
datno nalogo varovati tuje diplomate v Washingtonu. 

Na začetku je bilo nekaj zadreg, kajti služba se je ne-
nadoma znašla pred povsem novimi in dodatnimi naloga- < 
mi, za katere ni bila povsem pripravljena. Morali so na hi-
tro sprejeti dodatne moči in jih primerno izuriti, kar se je 
zgodilo ob obilni pomoči Tajne službe, ki je prispevala vse 
potrebno za urejanje in šolanje. 

EPS rekrutira začetnike iz vrst odpuščenih vojakov, po-
licije,- sprejemajo pa tudi tiste, ki so komaj dobro končali 
šolo. 

Pogoji za sprejem so: starost od 21 do 23 let, držav-
ljanstvo ZDA, končana srednja šola, višina 173 do 190 
cam (zanimivo je, da je višina določena, medtem ko pri 
Tajni službi ni, kar je verjetno v zvezi z malce - tudi -
protokolarnim značajem službe in ceremonialom), tfeža v 
sorazmerju z višino, dobra preteklost, pripravljenost delati 
v izmenah (pomembna pri Američanih, k i se take službe 
otepajo kjer se le da!), brezhibno zdravje, vid in sluh, 
opravljen vozniški izpit. 

Plača je za začetnika, podobno kot pri Tajni službi, 
8000 dolarjev letno, nadure plačajo v višini 150% osr.ovne 
postavke ali pa ima uslužbenec toliko več prostih dni v 
tednu, uživajo pa tudi podobne zdravstvene in socialne 
ugodnosti kot agenti tajne službe. 

Upokojijo se lahko pri petdesetih letih in dvajsetih letih 
službe. 

Šolanje in urjenje je precej manj zahtevno kot pri Tajni 
službi, saj imajo le dvanajsttedenski pouk na začetku in 
občasne dopolnilne tečaje. Res pa je, da morajo vedeti ne-
katere reči, ki jih agentom tajne službe ni treba - še po-
sebej vse tisto, kar je v zvezi z diplomacijo, diplomatsko 
nedotakljivostjo, protokolom in podobnim. 

Tisto, kar je v zvezi z EPS še posebej zanimivo je, da so 
nedavno tega prvič v zgodovini vzeli v službo tudi ženske. 

Lovci ponarejevalcev | 
in ater itator jev 

Delno je to posledica pomanjkanje delovne sile, delno pa 
potreb. Ženske v EPS so zadolžene za nadzor nad tistimi 
osebami ženskega spola, ki so sumljive iz tega ali onega 
vzroka, razen tega pa sodelujejo tudi pri zasliševanjih 
osumljencev in še nekaterih drugih opravilih. 

Doslej so za varovanje tujih diplomatskih predstavništev 
v Washingtonu (kar je pred ustanovitvijo EPS opravljala 
policija glavnega mesta ZDA) izurili že več kot 500 ljudi. 
Tudi jugoslovanska ambasada je pod neposredno zaščito 
te službe, tako kot vse druge v ameriški prestolnici 

V izjemnih primerih pokličejo na pomoč tudi redno po-
licijo.To se zgodi ob večjih uličnih demonstracijah, ko 
obstoja nevarnost, da bi nekaj sto ali celo tisoč demon- „ 
strantov lahko tako ali drugače ogrozilo eno izmed tujih 
veleposlaništev ali pa ob kakšnih drugih podobnih prime-
rih. Toda tedaj ima redna vvashingtonska policija (District 
of Columbia Metropoliten Police Department) samo nalo-
go predstraže, kajti poslopja sama še vedno varujejo agenti 
EPS. 

Razen tega pomaga EPS tudi ob nekaterih drugih po-
sebnih primerih. Ko je bila v New Yorku proslava 25. 
obletnice Organizacije Združenih narodov, so iz Washing-
tona pošali posebno okrepitev: 92 agentov EPS se je pri-
družilo varnostnim oddelkom, ki so sicer zadolženi za se-
dež Združenih narodov ob Vzhodni reki 

The Executive Protective Service velja sicer za manj 
udarno in izuijeno od svojega starejšega brata, The Secret 
Service, kljub temu pa opravlja pomembne naloge. 

OPOZORILA IZ ZGODOVINE 

Zdi se neverjetno kako zelo lahkomiselno so ravnali v 
Združenih državah Amerike z varnostjo svojih predsedni-
kov! In to kljub dolgi vrsti izjemno krutih in tragičnih 
opozoril. 

( ;o:i nt : 
Videti je, da ta opozorila iz zgodovine niso prav nič 

pomenila, da so morali umreti številni ljudje, nekateri med 
njimi celo kot predsedniki, da so se ljudje onstran oceana 
naposled le zganili. 

Te izkušnje so zalegle šele tedaj, ko je bila cena, ki s o j o 
morali plačevati, neveijetno visoka. 

Nekaj opozoril (ki niso zalegla) iz zgodovine je tako 
neverjetnih, da jih komaj še lahko razumemo - namreč 
razumemo, da niso prav nič zalegla. 

Oglejmo si jih. 
Jutro, 30. januarja 1835. 
Predsednik ZDA Andrew Jackson je pravkar prišel iz 

vzhodnega izhoda Kapitola, ko ga je napadel Richard 
Lavvrence, sobopleskar angleškega rodu. 

V vsaki roki je držal pištolo na en strel. Prvo je sprožil, 
ko je bil pet metrov proč od predsednika. Na srečo se 
naboj ni sprožil in predsednik ni bil ranjen. Toda napada-
lec je stekel korak, dva bližje in pritisnil na petelina druge 
pištole. V tistem trenutku se je že dotikal predsednika. 

In pištola je zopet zatajila! To je bilo neveijetno srečno 
naključje, o katerem so še dolgo govorili Napadalca so 
zbili na tla in predali policiji. 

Sodniki, ki so mu sodili, so ga oprostili ker so zdravniki 
dokazali, da je duševno bolan. Do konca življenja je ostal 
izmenoma v ječi in bolnišnici za duševno bolne. 

Toda medtem ko je napadalec čakal zadnjo uro svojega 
življenja, se v VVashingtonu ni nihče spomnil, da bi bilo 
treba kaj storiti za predsednikovo varnost! Vse je ostalo 
po starem in bilo je videti, da naravnost izzivajo usodo. 

Trideset let kasneje je prišlo do prve tragedije. 
14. aprila zvečer leta 1865 je prišel v gledališče Ford 

predsednik Združenih držav Amerike Abraham Lincoln, 
eden največjih predsednikov, kar jih je bilo v zgodovini 
Združenih držav. Novico, da bo predsednik prišel tega ve-
čera v gledališče, je zvedel tri dni prej tudi John Wilkes 
Booth 

• H 

„Prosim, ne ogledujte me tako natančno, že celo več-
nost nisem bila pri frizerju." 

Brez besed 

Križanka 
VODORAVNO: 1. potomec ro-

manskih priseljencev, 6. stvar, reč, 
8. Anton Aškerc, 9. mednarodni 
jezik, ki se ni uveljavil, 10. izdelova-
lec cigar, kdor kadi smo tke, 13. za-
časno rekreacijsko naselje, navadno 
s šotori, 14. stara Ljubljana, 17. 
sistem proizvodnih odnosov na pre-
hodu iz suženjstva v fevdalizem, 19. 
ameriška tiskovna agencija (United 
Press International), 20. Kmetijski 
kombinat, 21. zdravilo v obliki kro-
gUice ali tablete, 24. skupek enakih 
celic v telesu. 

NAVPIČNO: 1. skupek predme-
tov, ki jih prodaja kramar, 2. znak 
za kemično prvino renij, 3. Edward, 
4. petnajsta črka grške abecede, 5. 
lepotica, v katero se je zaljubil Zevs 
in se ji približal v podobi laboda, 6. 
nastava, zaseda, 7. trenje, 11. 
kamnit spomenik v obliki visokega 
štirioglatega stebra, 12. ime sloven-
skega političnega delavca Brejca, 15. 
kraj pri Kranju, tudi nakovalo, 16. 

otok in kraj na otoku v Aleutih med 
Beringovim morjem in Tihim 
oceanom, 17. kupčija, 18. predstoj-
nik moškega samostana, 22. znak za 
kemično prvino titan, 23. rimska 
številka 4. 
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JOŽE H U D A L E S 

SKOZI ZGODOVINO 
Zapis v nadaljevanjih 

Ostali gradovi na primer Vele-
nje, Ekenstein, Schwarzenstein 
in šoštanjski Amtshaus so verjet-
no nastali v 13. in 12. stoletju, 
ko so se pri nas začeli gostiti 
prej redki gradovi. Gutenpihel in 
najmlajši šoštanjski grad in mlaj-
ši litijski grad pa so bili zgrajeni 
pozneje. Zanimivo je, da so se 
največji in gospodarsko najmoč-
nejši gradovi pomaknili na južni 

Celjska. Deset let pozneje prvič 
izvemo iz neke listine Karla IV. 
za obstoj mlajšega gradu, imeno-
vanega Amthaus. Stal je pod Pu-
stim gradom do ceste, ki prihaja 
iz Penka in se je v ravni smeri 
prek glavnega trga nadaljeval 
proti vzhodu. Obdajalo ga j e ob-
zidje z vhodom med Mravljako-
vo in Strojnikovo hišo. Leta 
1436 se je zaradi pokneženja Ce-

rob dol ine in obvladovali najpo-
membnejšo žilo iz Zgornje Sa-
vinjske doline (Oornjegrijski sa-
mostan je bil v zgodnjem sred-
njem veku eden največjih samo-
stanov na Slovenskem) preko 
Šoštanja Velenja, Dobrne in Voj-
nika v Celje. Njihov razvoj je rav-
no zaradi te pomembne lege naj-
bolj poznan in zato bi se tudi tu 
omejil le na razvoj teh gradov. 

Najprej se omenja šoštanjski 
Pusti grad in sicer 1199 leta, ko 
se kot njegova fevdnika omenja-
ta brata Eberhard in Herman-
Šoštanjska. Oba se kot priče do 
1243 še večkrat pojavita v raz-
nih listinah solnograškega nad-
škofa Alberta in krškega škofa 
Henrika II., kar priča, da, sta se 
gibala v precej visoki družbi Po 
petdesetletnem molku izvemo, 
da je grad med tem prišel v roke 
Vovbržanom, in sicer je njegov 
lastnik Ulrik III. Vovbrški. Leta 
1318 je njegov naslednik grad 
prodal, a je kmalu spet prišel v 
njegove roke. Ker pa Herman ni 
imel naslednikov, je po njegovi 
smrti ogromna lastnina pripadla 
trem plemičem, med njimi tudi 
Frideriku Žovneškemu. 

Žovneški - poznejši Celjski 
grofje so Šoštanj leta 1330 zasta-
vili, da so dobili denar za svoje 
osvajalne vojne. Grofovsko čast 
jim je podelil Ludovik Bavarec 
že 13)41, toda Šoštanj je ostal za-
radi nasprotovanja Habsburža-
nov izven meja grofije vse do le-
ta 1362, ko so potrdili povišanje 
Hermana in Viljema za grofa 

ljanov vnel boj med njimi in 
Habsburžanl Celjski vojskovodja 
Jan Vitovec je zaradi strateške 
važnosti dal porušiti Pusti grad. 
Ta boj pomeni zaton celjskih 
zvezd in že 1456, ko pade v 
bitki proti Vladislavu Hunjadu 
zadnji Celjan Ulrik II., se začne 
borba za celjsko dediščino. 
Vdova po Ulriku se je dediščini 
odpovedala. Šoštanj so dobili 
Habsburžani in 1470 je dal Fri-
derik III. šoštanjsko in katzen-
steinsko gospoščino v najem 
Andreju pl.Kreigu za 400 
funtov. 1493 je oba urada za 
isto vsoto dobil Sigmund 
pLLichtenberg. Tudi Friderikov 
sin Maksimiljan je ukrepal po-

bitki pri Osjeku 1540 ubil Niko-
la Zrinjskl 1554 je grad od nje-
gove hčerke dobil Sigismund 
Galler. 1590 je prišla gospoščina 
v roke Baltazarju Wegenu v' traj-
no last. Njegov sin Maksimiljait 
jo je že 1622 prodal Ivanu Ludo-
viku Saueiju-Kozjaškemu, nato 
p"a so ga posedovali še: Leopold 
Reigersb urški, Maksimiljan 
Schrattenbach. Od 1681 pa do 
1802 je bil grad v lasti Turnskih 
grofov. 

V zgodovini Šoštanja je zani-
miv tudi turški vpad leta 1473, 
ko so ti oplenili mesto in precej 
poškodovali grad v trgu Drugič 
so Turki obiskali Šoštanj 1532 
leta, ko je del vojske sultana Su-
lejmana, ki se je umikala z Du-
naja, pustošil vse od ptujskega 
polja pa do Zgornje Savinjske 
doline. 

Slovenski in slovensko-hrvaški 
upor (1515 in 1573) na našem 
področju nista preveč odjeknila. 
Močno pa je vzburkal naše kme-
te manj znani upor 1635, ki je . 
izbruhnil najprej v okolici Vran-
skega in se nato širil po vsem 
celjskem območju. Nezadovolj-
stvo se je najprej pokazalo ravno 
med podložniki Sauerja v Šošta-
nju in Velenju. Cesar je zato po-
slal na to področje Jurija Ludo-
vika Schvvarzenberga s 3000 gra-
ničarji in njihov prihod je po-
vzročil bliskovit razpad kmečke 
vojske. Le najhrabrejši so se uta-
borili na Pustem gradu in tam 
pričakovali graničaije. Ti so jih 
seveda porazili in vstaja je bila 
zatrta. Kljub vsemu pa lahko re-
čemo, da so kmetje dosegli velik 
uspeh, saj so zasedli vse gradove 
v dolini, razen velenjskega, 
Amthaus pa so porušili To je 
pravzaprav začetek konca 
Amtshausa, ki ga je okoli 1670 

ZAVAROVALNICA SAVA 
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dobno in v naslednjih letih so se 
na gradu zvrstili kot kastelani: 
Sebastjan Mindorfer, Friderik 
Lambergar in 1526 kranjski de-
želni glavar Ivan Kacijanar. 
Maksimiljan (poznejši avstrijski 
cesar) je grad 1530 zastavil Ka-
cianerju. Tega je po izgubljeni 

(dokončno uničil požar v trgu. 
Sedanjo graščino so najprej upo-
rabljali kot gospodarsko poslop-
je. Po uničenju Amtshausa pa so 
jo prezidali in ji dali približno 
tako podobo kot jo ima sedaj. 

(dalje prihodnjič) 

ŠALEŠKA DOLINA 
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OBISK NA LETALIŠČU KOROŠKEGA AEROKLUBA 
V TURISKI VASI PRI SLOVENJ GRADCU: 

Mednarodno 
športno letališče 

Vse kaže, da se bo naposled 
vendarle uresničila dolgoletna 
želja ljubiteljev letalskega športa 
na Koroškem. Pričakovati je 
namreč mogoče, da bo dobilo 
letališče Koroškega aerokluba v 
Turiški vasi pri Slovenj Gradcu 
status mednarodnega športnega 
letališča in da se bo razvilo v 
mednarodni šolski in rekreacijski 
letalski center. 

VSE NOCITVENE ZMOGLJI-
VOSTI ZASEDENE 

V Turiško vas, kjer je eno naj-
lepših športnih letališč pri nas, 
prihaja zadnja leta vse več go-
stov iz tujine, posebej še iz Zvez-
ne republike Nemčije. Prenočit-
vene zmogljivosti v weekend hi-
šicah na letališču, pa tudi v avto-
mobilskih prikolicah, so že nekaj 
tednov povsem- zasedene tako, 
da mora precej letalcev in članov 
njihovih družin preživljati do-
pust pod šotori oziroma v last-
nih avtomobilskih - prikolicah. 
Zasedenih pa je tudi vseh 14 za-
sebnih turističnih sob v bližini 
letališča. 

Letos je prišlo v Turiško vas 
več skupin jadralnih letalcev in 
članov njihovih družin iz Zvezne 
republike Nemčije. Zdaj je v sre-
dišču Mislinjske doline skupina 
več kot 100 gostov, jadralni le-
talci pa bodo prihajali tja vse do 
začetka septembra. 

PRIPRAVLJENI NAČRTI ZA 
NADALJNJO UREDITEV LE-
TALIŠČA 

V razgovoru z upravnikom le-
tališča Koroškega aerokluba v 
Turiški vasi pri Slovenj Gradcu, 
Francem Kuhelnikom, smo iz-
vedeli, da so pripravljeni načrti 
za nadaljnjo ureditev oziroma 
..dograditev" letališča v Turiški 
vasi. Pri tem računajo tudi na 
asfaltiranje vzletne in pristajalne 
steze ter na nekatera druga dela. 
Letos so že dobili novo jadralno 
letalo „Pilatus B - 4" , pričaku-

jejo pa še marsikaj. Nasploh pa 
želijo, da bi bilo ob 20-letnici 
ustanovitve letališče Koroškega 
aerokluba v Turiški vasi pri Slo-
venj Gradcu že mednarodni le-
talski šolski in rekreacijski cen-
ter, urejen in opremljen z vsemi 
potrebnimi objekt i Ob tem pa 
prizadevni letalski ljubitelji iz 
središča Mislinjske doline opo-
zarjajo na nujnost, da bi na leta-
lišču v Turiški vasi razširili go-
stinske in nočitvene zmoglji-
vosti 

Upravnik letališča Koroškega 
aerokluba v Turiški vasi pri Slo-
venj Gradcu, Franc Kuhelnik 

• 25. avgusta vsi 
v Turiško vas 

Na letališču Koroškega aero-
kluba v Turiški vasi pri Slovenj 
Gradcu bo v nedeljo, 25. avgu-
sta, največja letalska prireditev v 
Jugoslaviji ob zaključku jugoslo-
vanskega aeroralyja motornih pi-
lotov. Na mitingu bodo sodelo-
vali vsi slovenski letalci ter pri-
padniki našega vojnega letalstva, 
ogledati pa si bo mogoče najso-
dobnejša letala in letalsko 
opremo. 

NAČRTI ZA RAZVOJ TOVARNE OBLAZINJENEGA POHIŠTVA »NOVA OPREMA« SLOVENJ GRADEC: 

Za boljši jutrišnji dan 
V začetku preteklega leta se je znašla Tovarna oblazinje-

nega pohištva „Nova oprema" iz Slovenj Gradca v precejš-
njih težavah. Delovna sredstva so zastarela, proizvodni in 
skladiščni prostori so postali pretesni, bili pa so tudi nepri-
merni. Zato so izdelali sanacijski program, s katerim pa niso 
predvideli preusmeritve proizvodnje, pač pa posodobitev in 
povečanje obstoječe proizvodnje. 

Uresničitev sanacijskega 
programa bo veljala skoraj 
16 milijonov dinarjev, sred-
stva v obliki posojila pa so 
dali tudi Sklad skupnih re-
zerv Slovenj Gradec, Repu-
bliški sklad skupnih rezerv 
in slovenjgraška podružnica 

Ljubljanske banke. Veliko 
denarja so že porabili, saj je 
vključenih v proizvodnjo že 
več novih strojev, prav zdaj 
pa gradijo nove prepotrebne 
skladiščne in proizvodne 
prostore. 

Investicijska vlaganja že 

| DO SEPTEMBRA NOVA VRTCA NA LEGNU 
IN V PODGORJU: 

V varstvo novih sto malčkov 

V Mislinjski dolini bodo letos dosegli več pomembnih uspehov pri 
reševanju problemov na področju vzgoje in izobraževanja. Junija so, 
kot smo že poročali, predali svojemu namenu novo poslopje za 
osnovno šolo v Šmartnem pri Slovenj Gradcu ter za posebno šolo v 
Slovenj Gradcu. Do začetka novega šolskega leta pa bosta zgrajena še 
nova vrtca na Legnu ter v Podgorju 

V občini Slovenj Gradec, kjer 
so v zaključni fazi priprave na 
ustanovitev temeljne skupnosti 
otroškega varstva, je zdaj vklju-
čeno v organizirano vzgojo in 
varstvo vključenih 250 predšol-
skih otrok. V Slovenj Gradcu 
ima vrtec 7 oddelkov, v Mislinji 
2, po enega pa v Šmartnem pri 
Slovenj Gradcu ter v Pamečah. 
Jeseni pa se jim bo priključilo v 
5 oddelkih več kot 100 malčkov 
iz Legna in iz Podgoija. Nova 
vrtca, ki sta montažnega tipa, je 
zgradil Marles iz Maribora, sred-
stva za investicije pa je prispeval 

sklad otroškega varstva. 

Z zgraditvijo novih vrtcev na 
Legnu t e r v Podgorju bodo v Mi-
slinjski dolini rešili največje pro-
bleme na področju vzgoje in var-
stva predšolskih otrok. Največja 
prihodnja naložba bo ali obnova 
prostorov ali pa postavitev nove-
ga vrtca v Šmartnem pri Slovenj 
Gradcu. Ob intenzivnejši izgrad-
nji nove stanovanjske soseske ob 
Celjski cesti v Slovenj Gradcu pa 
bo treba zagotoviti organizirano 
varstvo in vzgojo še za otroke iz 
te soseske. 

kažejo prve rezultate, kolek-
tiv pa z vso upravičenostjo 
pričakuje, da bo dosegel za 
letos predvideni celotni do-
hodek v višini 60 milijonov 
dinarjev. 

Investicijska vlaganja, ki 
jih določa sanacijski pro-
gram, bodo zagotovila, v pri-
merjavi z letom 1973, pove-
čanje celotnega dohodka in 
dohodka kar za enkrat, šte-
vilo zaposlenih se bo pove-
čalo za 16 %, ostanek za 
sklade pa kar za 1.000 krat! 

Kljub zadovoljivim poslom 
vnim uspehom pa se je de-
lovni kolektiv Tovarne obla-

zinjenega pohištva „Nova 
oprema" Slovenj Gradec od-
ločil na referendumu za 
vključitev v organizacijo 
združenega dela gozdar-
stvo in lesna industrija Slo-
venj Gradec". 

Od te povezave si obetajo še 
boljše izkoriščanje proizvodnih 
zmogljivosti, usklajevanje proiz-
vodnje primarne predelave lesa, 
enotno ureditev poslovno-infor-
macijskega sistema, enotno ure-
ditev razvojne in drugih služb, 
kar vse bo omogočilo hitrejši in 
bolj gotov razvoj Tovarne oblazi-
njenega pohištva „Nova opre-
ma", ki bo po 1. 1. 1975 temelj-
na organizacija združenega dela 
v okviru Gozdarstva in lesne in-
dustrije Slovenj Gradec. 

g Zaposleni v Tovarni oblazinjenega pohištva „Nova oprema" v 
ž Slovenj. Gradcu so sprejeli v zadnjem času pomembni odlo-
^ čitvi - posodobili in povečali bodo proizvodnjo, z novim 
| letom 1975 pa se bodo vključili v „Gozdarstvo in lesno indu-
| strijo Slovenj Gradec", saj želijo zagotoviti še hitrejši prihod-

nji razvoj njihove delovne organizacije 
ž 

Velenjska občina postaja industrijsko središče, vendar s svojo 
kmetijsko okolico pripomore dobršen del h gospodarstvu tudi iz 
živinorejske proizvodnje (mleko, meso). Kljub težavam, ki so 
bolj občasnega značaja, gre proizvodnja oziroma tehnologija v 
živinoreji svojo sodobno razvojno pot. Pri taki sodobni in 
intezivni reji pa je za kmeta živina vedno večji kapital, zlasti še 
za živinorejca, ki je preusmeril svojo kmetijo za čisto specializi-
rano živinorejsko proizvodnjo, katerih v velenjski občini ni 
malo. Nič manj yrednosti pa ne pomeni živina polkmetu, saj ob 
nesreči prav tako težko nadomesti izgubo. Z namenom, da bi 
bil živinorejec ob nesreči čim manj prizadet, priobčuje Zavaro-
valnica SAVA naslednji sestavek oziroma ugodnosti zavarovanja 
živine. 

S 
tri glave plemenske 
doraščajoče živine po 3.000 din 
Skupno 

= 9.000 din 
21.000 din 

od 1.000 din zavarovalne vsote znaša premija (popust 10%) 
40,95 din. 
21.000 din X 40,95 din = 859,95 din ali 172,00 din po glavi. 

SAVA na pavšalen način ali „tiket sistem". 
Prašiči pitanci se zavarujejo od 15 kg — 200 kg in različne 

starosti. Za enega prašiča znaša premija 76,00 din. Pri tem pa 
zavarovalnica jamči za vse- stroške zdravljenja-to so veterinar-
ske storitve, zdravila in potnina veterinarja ter škode zaradi po-
gina ali zasilnega zakola. Razen tega pa je vključeno v jamstvo 
tudi enkratno cepljenje proti rdečici. 

Pitanci so zavarovani za 15,00 din po kg žive teže. Med praši-
če pitance se štejejo tudi tiste svinje, ki samo enkrat letno prasi-
jo in se nato spitajo za redne koline, kot je to že navada na 
naših kmetijah. 

V slučaju pogina ali zasilnega zakola se odškodnina obračuna 
tako, da se teža ob škodi množi s 15,00 din. 

Odškodnina za govedo je nekoliko drugačna (ker je zavarova-
na za fiksno zavarovalno vsoto). V primeru, da govedo pogine, 
dobi zavarovanec odškodnino točno v višini zavarovane vsote. 
Pri zakolu v sili, se obračuna odškodnina v sorazmerju med 
zavarovalno vsoto in vrednostjo. V polici sta navedeni dve po-
stavki. Zavarovalna vsota od katere se plača premija in dejanska 

Zavarovanje goveje živine poteka po principu skupinskega za-
varovanja. Prednost tega zavarovanja je v tem, daje poleg osnov-
nega rizika (zakol v sili, pogin ali ekonomski zakol) vključeno v 
zavarovanje tudi zdravljenje, vsi potni stroški veterinarja in zdra-
vila. Druga zelo občutljiva zadeva pri skupinskem zavarovanju je 
število zavarovanih glav v določenem področju: Število zavaro-
vanih glav pa odloča najbolj občutljivi točki višine premije, ki 
jo mora živinorejec plačati ob priliki sklenitve zavarovalne po-
godbe-police. Večje je število zavarovanih glav, tem nižja je pre-
mija. Že pri posamezniku vpliva število živali na višino plačane 
premije. Pri petih glavah goveje živine je 10% popusta, od 
enajst glav naprej pa velja" 20 % popusta na premijo. 

Premije se obračunavajo na podlagi zavarovalne vsote, kar 
pomeni: 
od 1.000 din zavarovalne vsote znaša premija 45,50 din. 
12.000 X 45,50 din = 546,00 din ali 182,00 din po glavi (pov-
prečno) 

Zavarovanec zavaruje 12 glav: 
Pet krav po 6.000 din = 30.000 din 
sedem glav plemenske 
doraščajoče živine po 3.000 din =21.000 din 
Skupno 51.000 din 

Od 1.000 din zav. vsote znaša premija (popust 20 % 36.40 din. 
51.000 din X 36,40 = 1.756,40 din ali 146,35 din po glavi 
(povprečno) 

Zgoraj navedene premije veljajo za Velenjsko in Žalsko 
področje. (Nekaj nižje premije so v mozirski občini). Zavaroval-
nica SAVA znižuje premije tam, kjer se zavarovanje širi, oziro-
ma kjer število zavarovanih glav narašča. 

Zavarovanje prašičev pitancev pa zavaruje zavarovalnica 

vrednost živali ob sklenitvi zavarovanja. 
Zaželjeno je, da je zavarovalna vsota za okoli 20 % nižja od 

dejanske vrednosti, saj prejme zavarovanec navadno več odškod-
nine, kakor je znašala zavarovalna vsota za žival. Po tem obraču-
nu je vsekakor obojestranski kakor tudi družbeni interes, da 
pogine čim manj živali. Omenimo naj, da gre še vedno ogromno 
mesa v zemljo. 

Ob zaključku bi dodali le, da je potreba po povezavi živino-
rejcev z veterinarsko in živinorejsko službo velika, saj bi le na 
tak način izboljšali in poenostavili postopek zavarovanja. To bi 
bilo v prid vsem živinorejcem, ki želijo v danih okoliščinah 
najbolje gospodariti. 

Zavarovanec zavaruje 5 glav: 
dve kravi po 6.000 din 

ZAVAROVALNICA SAVA S 
= 12.000 din 

NAŠ Č A S 



STANOVANJE 
Trosobno stanovanje v Mari-

bora, v središču mesta, z lastno 
garažo zamenjam za dvosobno 
stanovanje z garažo v Velenju, 
nformacije ctobite pri Fenko, 
lenkova 3, Velenje. 

PRODAM 
PRODAM SKORAJ NOVO 

3 R A K 0 " PRIKOLICO z do-
atnim baldahinom in napu-
Sem. Stanovanjska površina 
5 m2. Vprašajte pri dr. Gamsu, 
Zdravstveni dom, Velenje. 

PRODAM FIAT 850 SPE-
3AL, prevoženih 60.000 km, 
»na 20 .000 , - din. Kovač Mi-
ica, Šaleška 19, Velenje. 

PRODAM AMI 8, zlato rume-
barve, letnik 1972, zelo po-

leni, lahko dobite takoj. Golčar, 
lenkova 6, Velenje. 

Zakonski par 32 let želi spo-
nati par istih let za družbo iz 
relenja. Pišite na„Naš čas" pod 
Ifro ..Prijateljstvo". 

V soboto, dne 27. julija po-
loldne mi je bilo izpred „Tržni-

odpeljano žensko dvokolo 
Julija". Kdor ve kje je, naj pro-

nagradi sporoči na upravo 
ita. 

REKLIC 
Dne 2. 8. 1974 smo izgubili 

toke za mandatno kaznovanje, 
odloku o javnem redu in 

Diru ter komunalni ureditvi. 
Blok štev. 1201 do 1250 po 

0.00 din in blok štev. 0301 do 
1350 po 20.00 din. 
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SKUPŠČINA OBČINE VELEJMJE 

Razpisuje 
prosto delovno mesto 

Velenjski atleti so se lotili prvih udarniških del na stadionu. 

Namesto leša umetna masa 

TAJNIKA 
komisije za ugotavljanje izvora premoženja 

Poleg splošnih pogojev tnora imeti kandidat še višjo ali viso- j 
ko izobrazbo pravne, upravne ali ekonomske smeri. Zaželje- ^ 
na je praksa na ustreznih delovnih mestih. 
Nastop dela takoj ali po dogovoru. Poskusna doba traja 2 ^ 
meseca. ž 
Kandidati naj pošljejo pismene vloge z dokazili o izpolnje-
vanju pogojev v 15 dneh po objavi razpisa - kadrovski Komi-
siji Skupščine občine Velenje. 

KINO 
Petek 9. 8. ob 17.30 ameriški 

uvni vestem CHATOVA DE-
ELA 
Sobota, 10. 8. ob 17.30 in 

9.30 ameriški barvni vestem 
HATOVA DEŽELA 

Nedelja, 11. 8. ob 17.30 in 
19.30 ameriški barvni vestem 
HATOVA DEŽELA 

Torek, 13. 8. ob 17.30 in 
•.30 italijanski barvni vestem 
IVELA TVOJA SMRT 
Sreda, 14. 8. ob 17.30 in 

9.30 italijanski barvni film -
linalka V SOBOTO UBIJAJ 

NU 
etrtek, 15. 8 . ob 17.30 in 
0 italijanski barvi film - kri-
ka V SOBOTO UBIJAJ V 

U 
Petek, 16. 8. ob 17.30 ameri-
i barvni vesterni SAMOTAR IZ 

ODA 
Sobota, 17. 8. ob 17.30 in 

1.30 ameriški barvni vestem 
M O T A R I Z ZAHODA 
Nedelja, 18. 8. ob 17.30 in 
1.30 ameriški barvni vestem 

OTAR IZ ZAHODA 

»JOGLEDALIŠCE VELENJE 

Ponedeljek 12. 8. ob 20 uri 
dganski barvni vestem ŽIVE-
lTVOJA SMRT 

Komisija za Kajuhove nagrade 
Skupščine občine Velenje razpisuje 

Natečaj 
za Kajuhove nagrade za leto 1974 

Bfc , r . 
na podlagi 7. člena odloka o Kajuhovi nagradi (Uradni vest-
nik Celje, št. 51/65-548/ . 

I. 
Kajuhovo nagrado je možno doseči za nesebično, ustvarjal-
no, umetniško, strokovno in organizacijsko delo, ki ga posa-
mezniki, društvo ali sekcija opravlja in dosega rezultate, ki so 
drugim vzor. 

II. 
Kajuhovo nagrado more doseči posameznik, kakor tudi dru-
štvo ali sekcija, ki se z obsegom in kvaliteto dejavnosti 
odlikuje. 
Izjemoma se za izredno in edinstvene stvaritve ter zaslug^ za 
dobrobit občine, podeli Kajuhova nagrada tudi občanom 
drugih občim. 

III. 
Nagrade bodo podeljene na svečani seji skupščine občine ob 
proslavi občiinskega praznika. 

^ IV. 
Predloge kaindidatov pošljejo občinska vodstva organizacij in 
društva Skupščini občine Velenje — Komisiji za podelitev 
Kajuhovih niagrad za leto 1974 po objavi natečaja. 
Predlogi za kandidate morajo biti predloženi najkasneje do 
10. septembora 1974 leta. 

Številka: 113-27/74-1 
Velenje, cdne 9/7-1974 

PREDSEDNIK KOMISIJE 
DRAGO TRATNIK, l.r. 

ATLETSKI KLUB Velenje je po-
znan tako v slovenskem kot tudi ju-
goslovanskem merilu, saj atleti 
povsod dosegajo lepe rezultate. Pre-
cej se pozna, da so se finančne 
razmere uredile. Poleg tega pa se po-
sveča mnogo pozornosti mladim, ki 
imajo težave in so potrebni razume-
vanja. Zaradi treningov ne sme trpe-
ti šola; vedno mora biti z njimi 
nekdo, ki jih pravilno usmerja. AK 
ne stremi za tem, da nekdo dosega 
državna odličja na račun šole in 
službe. Njihov cilj je vzgajati atlete v 
poštene državljane. Zato je želja 
upravnega odbora, da bi vsi starši 
poslali otroke na stadion. 

Zadnje čase smo lahko opažali, 
da je atletska steza dotrajana, zato 
se je klub odločil, da j o obnovi. 
Namesto leša bo na stezi umetna 
masa RUB KOR. Tako bo velenjski 
stadion prvi s tako maso v Sloveniji 
in bo lahko prirejal tudi mednaro-
dna tekmovanja. Po kvaliteti masa 
ne zaostaja za tartanom. Zanjo pa so 
se odločili še zato, ker si bodo pri-
hranili precej sredstev, saj bodo vsa 
dela lahko opravila domača pod-
jetja. Bitumenka Sarajevo bo glavni 
dobavitelj mase in f inančno odgo-
varja za gradnjo. Sredstva bodo pri-
spevale delovne organizacije, temelj-
na telesna skupnost, precej pa tudi 
atleti z udarniškim delom. Po na-
črtih naj bi bila steza gotova v sep-
tembru. Za občinski praznik 6. 
oktobra pa bo AK pripravil medna-
rodni miting, na katerem se bo za-
hvalil občanom, ki bodo prispevali 
sredstva. 

O novi pridobitvi AK smo se 
pogovarjali s predsednico kluba 
Vero Župančičevo. Povedala je, da 
bo v času gradnje delo v atletiki ma-
lo tipelo, saj atleti ne bodo trenirali 
dva meseca Tako bodo tekmovali 
samo v slovenskem merilu, ker me-
nijo, da se je bolj pošteno predsta-
viti tam, kjer bodo s primemo kvali-
teto dosegli neke rezultate. Velika 
pridobitev za AK bo tudi prihod 
profesionalnega trenerja Valterja 
Stajneija iz Celja. Vendar vse to nc 
bo prineslo zaželjene kvalitete in 
masovnosti, če pri tem ne bodo po-

magala ŠŠD, kot tudi starši, ki naj bi 
bolj usmerjali mladino na stadion 
Ta bo lahko pod strokovnim vod-
stvom dopoldan in popoldan preži-
vela nekaj prostega časa na atletski 
stezi To ne 'oo le zabava, ampak po 
dobrih treningih bodo mladi dosegli 
tudi lepe rezultate. Prihod trenerja 
je nujno potreben, saj morajo atleti 
delati pod strokovnim vodstvom. 
Župančičeva nam je tudi razložila, 
da je trenerja za atletiko zelo težko 
dobi t i Atletika je šport, v katerega 
je treba ogromno vložiti, da se poka-

žejo rezultati. Prostega časa pa ni ni-
koli. 

Z RUB KOR stezo bo AK prihod-
nje leto lahko pripravil več tekmo-
vanj - tudi v mednarodnem merilu. 
Sedaj imajo 42 sodnikov, kar pa je 
premalo, saj jih bodo potrebovali 
85. Tekmovanja pa bodo lahko pri-
rejali ob vsakem vremenu, ker bo 
voda s steze sproti odtekala. 

Boljši pogoji za treninge in tek-
movanja atletov, bodo AK pravgoto-
vo prinesli nove možnosti za uspehe. 

MELITA VOVK 

Nov obrat 
stavbnega pohištva 

v GLIN Nazarie 

V GLIN-u Nazarje načrtujejo nov obrat stavbenega pohišt-
va, s katerim bodo povečali sedanje proizvodne kapacitete 
stavbnega pohištva kot so vrata, klasična in vezana okna, 
rolete in pomične podstrešne stopnice. 

Nov obrat bo smiselno tehnološko povezan z že obstoječi-
mi obrati s čimer bodo odpravljena dojočena ozka grla v 
proizvodnji zgoraj naštetih asortimentov. 

Glavna funkcija novega obrata bo priprava elementov za 
vse obstoječe obrate, v njem pa bosta tudi dve novi liniji za 
proizvodnjo notranjih vrat in rolet. V tem sklopu bodo tudi 
nove sušilnice za les, ki bodo zagotavljale zadostne količine 
sušenega lesa za celotno proizvodnjo stavbnega pohištva. 

Gradnja tega obrata se bo v kratkem pričela. Izvajalec 
gradbenih del bo INGRAD iz Celja, dobavitelj jeklene kon-
strukcije je TRIMO iz Trebenj, dobavitelj novih sušilnic pa je 
Hildebrand iz Nemčije. Vrednost te investicije znaša po inve-
sticijskem programu nekaj manj kot 24 milijonov din. Ta 
sredstva so zagotovljena in sicer deloma iz lastnih sredstev, 
delno iz bančnega kredita, za strojno opremo pa iz inozem-
skega komercialnega kredita. 

Z novim obratom se bo odprlo tudi okrog 80 novih delov-
nih mest. Nov obrat stavbnega pohištva bo začel delati v 
maju 1975. ^ 

LIZA 

Komisija za volitve in imenovanja 
in kadrovske zadeve 

SKUPSCINE OBČINE VELENJE 

Razpisuje 
na podlagi 13. člena Zakona o sodiščih splošne pristojnosti 
(Uradni list SRS št. 20/65) v soglasju s Skupščino občine 
Mozirje — prosto delovno mesto 

SODNIKA OBČINSKEGA SODIŠČA V ŠOŠTANJU 

Kandidati, ki izpolnjujejo pogoje za sodnika, po 40. členu 
Temeljnega zakona o splošnih sodiščih (Uradni list SFRJ, št. 
7 /65) naj se priglasijo v 30 dneh po objavi tega razpisa ko-
misiji za volitve in imenovanja in kadrovske zadeve Skup-
ščine občine Velenje. 

» Petrol« 
I PE CELJE 

objavlja prosto delovno mesto 

PRODAJALCA, 
za benc. servis v Velenju 

£ POGOJ: PK delavec ali nižja strokovna izobrazba s 3 me-
| sečno poskusno dobo, za nedoločen čas. 

Razglas 
ž Po 6. točki navodila o postopku z najdenimi predmeti 
Ž (Uradni list SFRJ, štev. 94/49) objavlja oddelek za notranje 

zadeve skupščine Velenje, da so bili na območju občine 
Velenje najdeni navedeni predmeti: 

1. ženska ročna ura z rumenim pasom znamke „CERTIMA". 
| 
ž Prosimo lastnika, da dvigne nadeni predmet v roku 6 me-
^ secev po objavi tega razglasa. Predmet je deponiran na sede-
£ žu občine v sobi št. 15. Ogled je možen vsako sredo od 14. 
i do 16. ure. Po poteku 6 mesecev po objavi tega razglasa bo 
^ ta predmet last družbenega premoženja. 
Ž 

Z A H V A L A 

Ob nenadni izgubi drage hčerke 

Ide Kolenc 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so z nami tiho sočustvo-
vali, ji darovali cvetje in jo pospremili v njen prerani grob. 
Posebna hvala govornikom, godbi in pevcem ter prečastiti 
duhovščini. 

Žalujoči: oče, mati in brata 

Ob mnogo prerani tragični izgubi naše ljube žene, mamice, 
hčerke in sestre 

Marice 
Hliš 

rojene, Šalej 

izrekamo 
ZAHVALO 

sorodnikom, prijateljem in znancem ter vsem, ki ste nam 
izrazili sožalje in nam stali ob strani v tej težki uri. 

Nadalje se zahvaljujemo sosedom in gasilskemu društvu 
Šoštanj za vso pomoč, kakor tudi Milošu Volku in Karlu 
Pintariču za poslovilne besede, č. duhovščini in pevcem. 
Prisrčna hvala vsem, ki ste ji darovali številne vence in 
cvetje ter jo v tako velikem številu spremljali na njeni 
zadnji potii. 

Žalujoči mož Lojze, hčerka Mira z možem, sin Lojze ter 
mama in bratje: Jože, Ivan in Koni z družinami, svaštvo in 
ostalo sorodstvo. 

Šoštanj - Metleče, Griže, Žalec in Prebold 

Šoštanj, 1. avgusta 1974 
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TO J E NAŠA D O L Ž N O S T 
Kljub temu, da je sonce neznosno pripekalo, je v soboto dvesto 

' Velenjčanov z vso zagnanostjo začelo otvoritvena dela za zgraditev 
nove šole solidarnosti v Zibiki, enem izmed krajev na Kozjanskem, 
ki jih je nedavni potres najbolj prizadejal. „Izkopati moramo 
temelje in dokončati dve jami, če hočemo, da bomo imeli priznan 
£ht. Prej ne gremo domov, pa če tudi bomo delali ob reflektorjih," 
je v šalo zavil svoj ukaz na začetku akcije vodja Ciril Grebenšek. 
Zemlja se je začela drobiti pod krampi in lopatami, zaškripale so 
samokolnice in natanko ob šesti uri je bil predviden načrt za prvo 
udami&o soboto izpolnjen. Usmerili smo fotoaparat v nekatere 
izmed udarnikov, ter si zatem še zapisali naslednje izjave: 

MARJANA CENTRIH iz 
GIP Vegrad: „V Velenju smo že 
veliko naredili z udarniškim de-
lom, saj smo spoznali, da se lah-
ko na tak način največ napravi. 
Udarniško delo nam je tako-
rekoč že v krvi. Z veseljem sem 
se odzvala klicu solidarnosti, saj 
tudi sama želim pomagati, da se 
ti kraji izkopljejo iz zaostalosti, 
in če že ne izenačijo pa vsaj pri-

bližajo v razvoju nam. Pri nas v 
Vegradu smo se dogovorili, da 
nas bo vsako soboto prišlo sem-
kaj deset. Tudi sama bom ver-
jetno še prišla." 

FRANC ŽGANK, predsed-
nik društva upokojencev Vele-
nje: „Ti kraji resnično potrebu-
jejo solidarnostno pomoč. Tudi 
mi upokojenci nočemo v tem 
zaostajati za drugimi. Že danes 

nas je nekaj tukaj, poleg tega pa 
sodelujemo še v akcijah za zbi-
ranje denarja, ki ga bomo tudi 
sami nekaj prispevali. Vsak upo-
kojenec naj bi dal trideseti del 
svoje mesečne pokojnine. 
Trdno sem prepričan, da bo 
šola stala najkasneje do dneva 
republike, če bomo nadaljevali 
s takšno zagnanostjo kot smo 
začeli." 

KAREL STROPNIK, upoko-
jenec: „Pregovor pravi: V slogi 
je moč. Če to ne bi držalo, po-
tem tudi ne bi bilo cest na Ko-
novem. To slogo moramo izka-
zati tudi na Kozjanskem. Zato 
sem tudi šam prišel v Zibiko, pa 
čeprav jih imam že 67. Naša 
dolžnost je, da tem otrokom, 
tem ljudem pomagamo iz za-
ostalosti, da jim omogočimo 

boljše življenje. Pobuda, da Ve-
lenjčani zgradimo šolo otrokom 
tega kraja, me je zelo razveseli-
la. Če bo treba, se bom še 
vrnil." _ 

BARBARA PINTARIČ, ru-
darski šolski center: „Čutim 
dolžnost, da moram tem ljudem 
pomagati. Kajti potres lahko za-
jame tudi nas. Nihče ne ve, kdaj 
se mu bodo pod nogami zama-
jala tla. Mislim, da ni posamez-
nika, ki ne bi želel dati nekaj 
udarniških ur tem ljudem. 
Udarniško sem že precejkrat de-
lala, pa mi tudi danes kljub hu-
di pripeki ni hudo. Če bom pa 
dobila kakšen žulj, ga bom z ve-
seljem nosila." 

GVIDO ŠPEH," rudarski šol-
ski center: „Tudi jaz sem udar-
niškega dela že vajen. Veliko 

žuljev sem pustil pri regulaciji 
Pake, izgradnji igrišč. . . . Rad 
sem se odzval pozivu, da bi de-
lal udarniško tudi za otroke v 
Zibiki. Ljudje so že tako imeli 
veliko slabše življenje kot ga 
imamo mi, zdaj pa jih je priza-
dejal še potres. Ce bodo potre-
bovali moje roke, bom v Zibiko 
še rad prišel." 

CIRIL GREBENŠEK, vodja 
celotne akcije za zgraditev šole 
je te dni postal prvi Kozjančan, 
saj bo ostal v Zibiki, dokler šola 
ne bo zgrajena. „Po tri, štiri dni 
bom tukaj potem pa dan ali dva 
spet v Velenju zaradi usklajeva-
nja del. Z današnjo akcijo sem 
izredno zadovoljen. Saj skoraj 
nismo računali, da se bo ob 
tako močnem soncu toliko lju-
di že navsezgodaj zbralo na star-

tu v Velenju. Danes smo sko 
210 kubičnih metrov zeu 
posuli s peskom cesto do šo 
dolžini 60 metrov in dokon 
izkop 4veh jam. Pohvaliti 
ram tudi rudarsko godbo, k 
le pridno igrala, ampak so | 
beniki poprijeli tudi za kra 
in lopate t?r skopali 16 me 
temeljev. V soboto spet pi 
kujemo 100 udarnikov, od 
de do sobote pa bo udarni 
delalo v Zibiki 20 ljudi iz 
TOZD velenjske občine, ki 
do delali od 7. ure zjutraj 
16. popoldne." 

Tej prvi udarniški soboti 
sledila druga, tretja . . . , vse 
tlej, dokler na lepem prost 
nekaj metrov nad cesto v bli 
trgovine v Zibiki ne bo i 
nova šola. 

Marjana Centrih 

Pod pokroviteljstvom 
Skupščine občine Velenje 
bo 29. septembra letos v Šo-
štanju občinska živinorejska 
razstava, ki jo bo organizira-
lo Trgovsko in proizvodno 
podjetje ERA Velenje — te-
meljna organizacija združe-
nega dela Kmetijstvo Šo-
štanj. Živinorejska razstava 
bo, kot je predvideno, tudi 
začetna prireditev v okviru 
letošnjega slavja ob občin-
skem prazniki Šaleške do-
line. 

Te dni so pripravili okvirni 
program prireditve. Občinska ži-
vinorejska razstava bo na prosto-
ru na Širokem, v neposredni bli-
žini stadiona. Na ogled bo naj-
manj 60 glav živine, predstavlje-
na pa bo najboljša živina kmetov 
- kooperantov iz vseh krajev Ša-
leške doline. Pred začetkom raz-
stave pa bo krenil po Šoštanju 
sprevod, v katerem bodo prika-
zali stare kmečke običaje, staro 
in najsodobnejšo mehanizacijo, 
pa še druge stvari Sicer pa pri-
pravlja poseben organizacijski 
odbor tudi zanimiv kulturni pro-
gram ter še nekatere druge stva-
ri, ki bodo spremljale občinsko 
živinorejsko razstavo ob koncu 
septembra v Šoštanju. 

Franc Žgank Karel Stropnik 

Na ogled 
60 glav 
živine 

Najbrž so morali imeti mladi 
iz Slovenj Gradca, ki so pred le-
ti ustanovili jamarski klub, 
trdno voljo in ljubezen do nara-
ve. Tone Novak je okoli sebe 
zbral svoje prijatelje in njihove 
ekspedicije so se začele. Zelo 
težko je bilo na začetku. Starej-
ši jih niso upoštevali, čeprav so 

Barbara Pintarič 

Za jamarstvo je v naši družbi še vse premalo zanimanja, saj ta 
prerada ločuje materialne koristi od znanstvenih. In kaj sploh je 
jamarstvo? Je le ena izmed dejavnosti, ki išče izvor narave, spozna-
va njene lastnosti in lepote. Ljudje ne pomenijo, da ima tudi jamar-
stvo velik pomen — jamske živali dajo kopico podatkov o razmerah 
v nekem obdobju, za arheologijo so pomembna najdišča pračlove-
ške kulture in ne nazadnje imajo jame tudi velik pomen za narodno 
obrambo. Na Štajerskem in Koroškem je precej jam. Vsaka je po 
svoje lepa in privlačna. 

se trudili, da bi dokazali, kako 
so kljub svojim letom lahko 
resni. Težave so bile s finančni-
mi sredstvi in obračati so mora-
li svoje žepe. Nekoliko so se 
razmere izboljšale, ko so se po-
vezali s Slovenjgraškim vojnim 
odsekom. Jamarji dostavljajo 
odseku obdelane jame, ta pa 

Ko skozi temo prodre svetloba, se pred očmi pokaže čudovit 
jamski svet. 

jim finančno pomaga. Vendar 
pa ta pomoč ni dovolj velika. 
Slovenjgraški jamarji so do se-
daj raziskovali predvsem jame 
na območju Hude luknje in 
Uršlje gore. Vsako jamo, ki jo 
raziščejo, vnesejo v imenik, iz-' 
merijo njene dimenzije in nari-
šejo presek, potem so tu še raz-
iskave živalstva v njej in še mno-
go drugih stvari. To zahteva od 
vsakega jamarja, da vsaj na gro-
bo pozna merjenje, risanje in 
opisovanje jamskih objektov, 
vedeti mora za obliko jamskega 
kamnitega okrasja in morfologi-
ja podzemlja je ena tistih, ved, 
mimo katere nihče ne more. 

Probleme imajo slovenjgraški 
jamarji tudi zato, ker težko naj-
dejo skupni prosti čas. Eni so 
zaposleni, drugi študentje, pa 
največkrat ostanejo za ekskurzi-
je le nedelje. Sicer pa — trdna 
volja in želja po uspehu premo-
stita vse težave. 

In če je kdo bral glasilo slo-
venjgraških jamarjev JAMAR, je 
najbrž ugotovil, da so tudi vese-
li ljudje. O svojem delu pišejo z 
velikim veseljem in ljubeznijo. 
Vedno pa najdejo čas za hu-
mor. Nekdo od njih je objavil 
celo takle oglas: Mlad jamar 
išče mlado jamarko za skupne 
izlete v jamo. Jamarstvo ni iz-
ključeno. Ponudbe pod „Luk-
nja 71". Kakšen je bil odziv na 
njegov oglas, ne vem. 

MELITA VOVK 

Gvido Špeh Ciril Grebenšek 

V nedeljo je bil na velenjskem kopališču reko 
obisk, saj so prodali kar 1600 vstopnic. Podobno j 
bilo tudi na šoštanjskem bazenu — 2100 kop ' 
čeprav je rekord 2600 kopalcev. Iz podatkov 1 
vidimo, da je kopalna sezona na višku, kar pâ  
čudno, saj je bila v zadnjih dneh vročina res pasja. 

• VSE VEČ OBISKOVALCEV 
Velenjski grad postaja iz leta v leto privlačnejši zac 

valce. Lani so na gradu zabeležili 9908 obiskovalcev, J 
šestih mesecih letos pa je na grad prišlo 5821 izletnil' 
je za skoraj osemsto več kot v enakem obdobju la 
meseci je na prvem mestu junij, saj je bilo tega me 
gradu 1938 turistov, zlasti mladih, ki so si grad izbrali z 
končni šolski izlet. 
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V ČASU KO V VELENJU PRIPRAVLJA OTVORITEV NOVIH RAZSTAVNO-PRODAJNiH PROSTOROV ZA POHIŠTVO 
IN DRUGO STANOVANJSKO OPREMO VABI 

SODOBNA OPREMA 
PREBIVALSTVO MEŽIŠKE, MISLINJSKE IN DRAVSKE DOLINE OD 1. DO 20. AVGUSTA 

. V OSNOVNO ŠOLO PREVALJE 

NA R A Z S T A V O I N P R O D A J O P O H I Š T V , 


